
گردش مالی در علم بیوتکنولوژی با 
گردش مالی نفت برابری می کند

رئیس پژوهشــگاه ملی مهندسی ژنتیک و زیست فناوری با بیان اینکه امروزه گردش مالی در علم 
بیوتکنولوژی با گردش مالی نفت برابری می کند، گفت: با توجه به ظرفیت های خاص پژوهشگاه در 
تمامی حوزه های بیوتکنولوژی در راســتای تجاری سازی علم و پژوهش و فناوری گام های بزرگی را 
برداشــته ایم.به گزارش ایسنا، دکتر جواد محمدی در نشست با رئیس آموزش و علوم آستانه قدس 
عتبه حضرت عباس)ع( و رؤســای دانشــگاه های الکفیل و العمید عراق ضمن خوش آمد گویی به 
مهمانان، گفت: ما خرسندیم که در عراق هم به مانند ایران عتبات مقدسه در راه پیشرفت پزشکی، 
علم و تکنولوژی جهان تشیع قدم برداشته است، چون در جمهوری اسلامی ایران نیز آستان قدس 
رضوی در راه پیشرفت علمی، بهداشتی، پزشکی، صنعتی و تکنولوژی گام برمی دارد که این امور و 
این گونه کارها برکات فراوانی دارد.محمدی با بیان اینکه امروزه گردش مالی در علم بیوتکنولوژی با 
گردش مالی نفت برابری می کند، ادامه داد: ما در پژوهشگاه ملی مهندسی ژنتیک و زیست فناوری 
از تعاملات علمی با هر دو عتبه مقدسه امام حسین)ع( و حضرت عباس)ع( و دانشگاه های وابسته به 
هر دو عتبه استقبال می کنیم. این همکاری ها می تواند در قالب ترجمه کتاب، تبادل استاد و دانشجو، 
تاســیس آزمایشگاه های تخصصی ژنتیک و حتی تأسیس شعبه پژوهشگاه ملی مهندسی ژنتیک و 
زیست فناوری در کشور عراق باشد.رئیس پژوهشگاه ملی مهندسی ژنتیک و زیست فناوری با اشاره به 
اینکه این پژوهشگاه یک مرکز علمی مأموریت محور است، خاطر نشان کرد: با توجه به ظرفیت های 
خاص پژوهشگاه در تمامی حوزه های بیوتکنولوژی و برخورداری از آزمایشگاه ها، کتابخانه ها، برپایی 
کارگاه ها و کنگره های علمی، اعضای هیات  علمی زبده و توانمند، در راســتای تجاری سازی علم و 
پژوهش و فناوری گام های بزرگی را برداشته و می تواند تجربیات خود را در قالب تأسیس شرکت های 
دانش بنیان به دانشگاه های کشور عراق انتقال دهد و ما به دنبال عملی و اجرایی شدن تفاهم نامه های 
علمی با مراکز علمی خارج از ایران به ویژه عتبات مقدسه عراق و دانشگاه های وابسته به آنها هستیم.

به نقل از روابط عمومی پژوهشــگاه ملی مهندسی ژنتیک و زیست فناوری، در این دیدار همچنین 
دکتر عباس الدده الموسوی، رئیس آموزش و علوم آستان قدس عتبه عباسیه)ع( با بیان اینکه عتبه 
عباســی)ع( از اولین مراکز دینی در عراق است که ورود به مباحث علمی را آغاز کرده است، افزود: 
ما هم به دنبال عملی شدن تفاهم نامه علمی با این پژوهشگاه هستیم، زیرا فکر می کنم پیشرفت در 

علم و تکنولوژی رؤیای مشترک هر دو ملت ایران و عراق است.

معاون صنایع حمل ونقل وزارت صنعت، معدن و تجارت ضمن تشریح آخرین وضعیت 
واردات خودروها و تاکید بر اینکه طی چهار ماهه ســال جاری حدوداً برابر کل ســال 
گذشته خودرو وارد کشور شده، در رابطه با واردات خودروهای کارکرده از اجرایی شدن 
آن پس از رفع نگرانی ها در خلال تدوین دستورالعمل اجرایی، خبر داد و تاکید کرد که 
شیوه نامه اخیر ارز بانک مرکزی، منع کننده یا متوقف کننده واردات خودروهای کارکرده 
نیســت.احمد آقایی در گفت وگویی با ایســنا، در رابطه با موضوع واردات خودروهای 
کارکرده و اجرای آن و همچنین پیرامون اینکه از چه زمان می توان منتظر ورود اولین 
خودروی خارجی با سن حداکثر پنج ســال باشیم، اظهار کرد: سیاست وزارت صمت 
برای رقابتی ســازی صنعت خودرو و بازار آن، طی یکی دو ساله گذشته و پس از ابلاغ 
قانون ساماندهی صنعت خودرو، به شدت به این سمت رفت که واردات خودروها را در 
دستور کار داشته باشد.معاون صنایع حمل و نقل وزارت صمت تصریح کرد: طبق قانون، 
به وزارت صمت تکلیف شده بود که در بحث واردات خودرو در وهله  اول با خودروهای 
نو و سپس خودروهای کارکرده، آیین نامه های مربوطه تدوین و ابلاغ شود. خوشبختانه 
واردات خودروهای نو که طبق روال در حال انجام اســت و از ابتدای امسال تا پایان تیر 
طبق آمار گمرک، حدود ۱۰ هزار دســتگاه خودرو وارداتی، ترخیص شده که نسبت به 
عدد مجموع سال گذشته که حدود ۱۱ هزار دستگاه بوده، میزان واردات این چهار ماهه 
تقریباً برابری می کند. از ابتدای سال بالغ بر ۱.۸ میلیارد دلار ثبت سفارش رسمی انجام 
شده است.وی افزود: میزان واردات رشد قابل ملاحظه ای پیدا می کند و فرآیند تسریع 
می شود. با توجه به اینکه چندین سال این فرآیند محدود و متوقف بوده است، به جریان 
افتادن دوباره آن، در ابتدا با ســرعت کمی اتفاق می افتد؛ اما اکنون بنظر می رســد که 
سرعت خوبی گرفته است. تدوین دستورالعمل اجرایی با توجه به آیین نامه آقایی در مورد 
واردات خودروهــای کارکرده، نیز گفت: واردات خودروهای کارکرده که دو هفته پیش 
ابلاغ شد، در حال تدوین دستورالعمل اجرایی با توجه به آیین نامه هستیم. هماهنگی های 
لازم با دستگاه های مختلف نظیر سازمان استاندارد، محیط زیست و بانک  مرکزی در حال 
اجراســت تا بتوانیم در دستورالعمل اجرایی، نگرانی هایی که پیرامون تامین ارز، تامین 
قطعات، خدمات پس از فروش و باتوجه به اینکه خودروی دست دوم وارد کشور می شود 
و بحث تاییدیه های استاندارد مطرح است، را رفع کنیم. معاون خودرویی وزارت صمت 
تاکید کرد: تلاش می کنیم که پس از تدوین این دستورالعمل، به سرعت واردات خودروها 
را اجرایی کنیم.این مقام مسئول در وزارت صمت در پاسخ به برخی جوسازی هایی که 

برخی رسانه ها در خصوص توقف واردات خودروهای کارکرده در پی ابلاغ شیوه نامه ارز 
بانک مرکزی مطرح کرده اند، تصریح کرد: واقعیت این است که بصورت کلی، ابتدای سال 
توافقات لازمه را با بانک مرکزی داشتیم و سهمیه ارزی وزارت صمت در دفاتر تخصصی 
و دستگاه ها در حوزه های مختلف وزات صمت مشخص شده و طبق دستورالعمل آن، به 
بازرگانان و شرکت های تولیدی، سهیمه ارز  تخصیص می دهیم. با توجه به توافقی که با 
بانک مرکزی انجام شده، این تخصیص ارز برای واردات خودروهای نو بصورت مستمر و 
هفتگی در حال انجام است و بر اساس آن هم ثبت سفارش ها صورت می گیرد و مشکل 
خاصــی وجود ندارد.  وی افزود: در مورد ارز واردات خودروهای کارکرده هم با توجه به 
اینکه مقرر شده است منشا ارز خارجی مورد استفاده قرار گیرد و افراد خود تامین کننده 
ارز واردات باشند، اساسا بانک مرکزی نمی تواند، مانع از واردات خودروها باشد یا بخواهد 
از آن جلوگیری کند. شیوه نامه ارز بانک مرکزی نیز به نوعی در قالب هشدار به مردم است 
که برای انجام امور واردات دقت بیشتری داشته باشند و دچار زیان ها یا برخی سواستفاده 
دلالان قرار نگیرند.تشکیل کارگروه برای تسهیل روند واردات خودروهای کارکرده وی 
در ایــن رابطه تصریح کرد: پس از ابلاغِ شــیوه نامه ارز بانک مرکزی، بلافاصله موضوع 
تشکیل کارگروه پیگیری و امروز کارگروه با حضور وزارت اقتصاد، سازمان برنامه و بودجه، 
سازمان حمایت،  شــورای رقابت، وزارت را و وزارت کشور  تشکیل شد تا روند واردات 
خودروهای کارکرده تسهیل پیدا کند اما متاسفانه نماینده بانک مرکزی حضور پیدا نکرد، 
در این کارگروه بخشی از نقطه  نظرات مطرح و مقرر شد تا دو وزارتخانه راه و کشور با 
توجه به موضوعی که در آیین نامه پیش بینی شده است، نیاز کشور در حوزه خودروهای 
حمل ونقل عمومی درون شهری و برون شهری طی پنج سال آینده را برآورد و همچنین 
میزان تولید داخل و تامین کمبود از روش واردات را در اسرع وقت به وزارت صمت اعلام 
کنند.معاون صنایع حمل ونقل وزارت صمت در رابطه با تاثیر واردات این خودروها بر بازار 
نیز گفت: بلافاصله پس از ابلاغ آیین نامه واردات خودروهای کارکرده، رصد بازار نشــان 
می داد که ابلاغ این آیین نامه تاثیر خوبی داشــته و بازار روند کاهشی و ریزشی داشته 
است؛ در برخی از خودروها، قیمت بازار به قیمت کارخانه ای بسیار نزدیک شد؛ امیدوار 
هستیم که این روند ادامه پیدا کند و اساساً بازار خودرو به جایی برسد که بحث کالای 
سرمایه بودن خودرو از ذهن جامعه و مردم پاک شود و خودرو بصورت متداول در همه  
دنیا در اختیار مصرف کننده واقعی قرار بگیرد. قطعا این سبب خواهد شد که هم مردم و 

هم خودروسازان منتفع شوند و جریان عادی صنعت خودرو، بازگردد.

سهم بریکس در اقتصاد جهان چه 
میزان است؟

وزارت امور خارجه روســیه اعلام کرد کشورهای بریکس ۳۵ درصد از تولید ناخالص 
داخلی جهانی را تشــکیل می دهند.به گزارش ایسنا، الکساندر پانکین، معاون وزیر 
خارجه روسیه گفت کشورهای بریکس ۳۵ درصد از تولید ناخالص داخلی جهانی را 
تشکیل می دهند در حالی که کشورهای گروه هفت میزان ۳۰ درصد از تولید ناخالص 
داخلی جهانی را دارند.او گفت کشورهای بریکس در حال حاضر ۳۵ درصد از تولید 
ناخالص داخلی جهان را در مقایســه با ۳۰ درصد گروه هفت تشکیل می دهند و با 
توجه به چشم انداز اقتصادی ۳۰ تا ۴۰ سال پیش، تغییری قابل توجه است.اکونومی 
نوشت، پانکین بر اهمیت روزافزون تجارت درون جنوبی تاکید کرد که اکنون بیش از 
تجارت بین جنوب و شمال است.معاون وزیر خارجه روسیه خاطرنشان کرد این تغییر 

مفهوم سنتی که کشورهای در حال توسعه عمدتا با همتایان غربی تجارت می کنند 
را به چالش می کشــد. به همین دلیل ما متعهد به تنوع بخشــیدن به همکاری های 
بین المللی در سطح جهانی، با تمرکز بر مناطقی مانند آسیا، آفریقا و آمریکای لاتین 
هستیم.دیپلمات روسی افزود این امر مســتلزم ایجاد زنجیره های لجستیک، تولید، 
خانوار و حمل ونقل است که کمتر تحت تاثیر کشورهای غربی و نهادهای آنها هستند.

روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی و صبح ایران
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 پاویون شرکت های دانش بنیان در نمایشگاه بین المللی لاستیک، پلاستیک، صنایع شیمیایی و پتروشیمی روسیه، با حمایت صندوق نوآوری و شکوفایی برپا 
می شود.به گزارش ایسنا، بیست وهفتمین نمایشگاه بین المللی لاستیک، پلاستیک، صنایع شیمیایی و پتروشیمی روسیه از ۳۰ مهر تا ۳ آبان ۱۴۰۳ در شهر 
مســکو برگزار می شــود. دانش بنیان های متقاضی حضور در پاویون شرکت های دانش بنیان در این نمایشگاه تا روز شنبه، ۱۰ شهریور ۱۴۰۳ فرصت دارند در 
سامانه غزال صندوق نوآوری و شکوفایی به نشانی ghazal.inif.ir ثبت نام کنند.به نقل از روابط عمومی صندوق نوآوری و شکوفایی، یکی از برنامه های صندوق 
نوآوری و شکوفایی در راستای کمک به توسعه بازار صادراتی شرکت های دانش بنیان، حمایت از حضور شرکت های دانش بنیان در نمایشگاه های داخلی و نیز 

حضور در نمایشگاه های معتبر بین المللی به دو صورت حضور مستقل و برپایی پاویون است.

www.sobh-eqtesad.ir

آغاز ثبت نام دانش بنیان ها برای حضور در نمایشگاه لاستیک و پلاستیک روسیه
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ارزآوری بیش از ۳ میلیارد دلاری 
از صادرات پتروشیمی

فروش داخلی محصولات  میزان  پتروشیمی گفت:  کارفرمایی  انجمن  دبیر 
 پتروشیمی ۲.۹۸ میلیون تن و رقم صادرات آن ۳ میلیارد و ۳۹۰ میلیون دلار 
ثبت شده است.به گزارش ایسنا، احمد مهدوی ابهری امروز در نشست خبری 
با بیان اینکه تمام تلاش ما این است که پروژه های فیزیکی که پیشرفت 
داشتند را در راستای شعار سال راه اندازی کنیم، اظهار کرد: در این راستا 
۱۱ طرح به بانک مرکزی دادیم که مورد بررسی قرار بگیرد و جهش تولید 

پتروشیمی اتفاق بیفتد.
وی با بیان اینکه وضعیت اقتصادی کشور نیاز به تحول دارد که تحقق آن با 
فعالیت مسئولین در این حوزه امکان پذیر است تا اقتصاد از حالت رکود خارج 
شود، اظهار کرد: برای حل مشکلات به دولت چهاردهم امیدوار هستیم.به 
گفته وی در ۳ ماه ۱۴۰۳؛ معادل ۲۰ میلیون و ۴۱۰ هزار تن تولید محصول 
پتروشیمی داشته ایم.دبیرکل انجمن صنفی کارفرمایی صنعت پتروشیمی با 
بیان اینکه از ۲۰ میلیون تن محصول پتروشیمی تولیدی در سه ماه نخست 
سال ۱۴۰۳، معادل ۳ میلیون تن در داخل به فروش رفت، اظهار کرد: ۷ 
میلیون و ۷۴۰ هزار تن صادر شد و حدود ۱۱ میلیون تن خوراک بی مجتمعی 
تا طرح های  تلاشیم  در  اینکه  بیان  با  است.مهدوی  بوده  درون مجتمعی  و 
پتروشیمی که پیشرفت فیزیکی بالای ۸۰ درصد دارند امسال راه اندازی شوند، 
گفت: در این زمینه قرار است بانک مرکزی به طرح هایی که کمتر از ۵۰ 
میلیون دلار منابع نیاز دارند، کمک کند، از این  رو ۱۱ طرح در بانک مرکزی 
در حال بررسی است تا با تأمین منابع مورد نیاز جهش تولید در صنعت 
پتروشیمی محقق شود.وی با بیان اینکه انجمن صنفی کارفرمایی صنعت 
اوره به  از آبان ۱۳۹۸ به دنبال منطقی تر کردن قیمت فروش  پتروشیمی 
جهاد کشاورزی و پرداخت مطالبات اوره سازها بوده است، گفت: با پیگیری ها 
و نشست های بسیار در ریاست جمهوری و جهادکشاورزی توافقی به دست آمد 
و مصوب شد که قیمت فروش اوره به جهاد کشاورزی افزایش یابد. ضمن 
اینکه پرداخت مطالبات اوره سازها نیز در حال پیگیری است.دبیرکل انجمن 
صنفی کارفرمایی صنعت پتروشیمی با بیان اینکه یکی از زیرساخت های لازم 
برای افزایش مشارکت مردم در صنعت پتروشیمی تشکیل نهاد رگولاتوری در 
این صنعت است که سبب جان گرفتن بخش خصوصی می شود، اظهار کرد: 
انجمن صنفی کارفرمایی صنعت پتروشیمی از ابتدای دولت سیزدهم موضوع 
سرمایه گذاری صنعت پتروشیمی را در توسعه میدان های نفتی و گازی برای 
تأمین خوراک آغاز کرد که به این  منظور امسال ۱۰ تفاهم نامه بین وزارت نفت 

و پتروشیمی ها امضا شد.
وی با بیان اینکه بعضی مشکلات در میدان های مشخص شده وجود داشت 
که در حال تغییر آنها هستیم، گفت: درحال حاضر در این زمینه نشستی 
برگزار شد تا سرمایه گذاری ۸ میلیارد دلاری پتروشیمی ها در میدان های نفت 
و گاز جذاب شود که این سرمایه گذاری ۲۰۰ میلیون مترمکعب به تولید گاز 

کشور می افزاید.

تقلای طلای جهانی بی نتیجه 
ماند

بهای هر اونس طلا امروز سه شــنبه )۳۰ جولای( برای افزایش رشد تلاش 
کرد زیرا ســرمایه گذاران به دنبال سرنخ های بیشتری برای کاهش نرخ بهره 
بانک مرکزی ایالات متحده از نشست سیاستگذاری این هفته و انتشار داده ها 
بودند.به گزارش ایســنا، قیمت جهانی هر اونس طلا با ۰.۱ درصد کاهش به 
۲۳۸۰ دلار و ۳۱ سنت رسید. قیمت طلای آمریکا تغییر چندانی نداشت و 
به ۲۳۷۷ دلار و ۳۰ ســنت رسید.انتظار می رود فدرال رزرو در پایان نشست 
دو روزه خود نرخ ها را ثابت نگه دارد، اما با توجه به نزدیک تر شــدن تورم به 
هدف دو درصدی خود، در اوایل ســپتامبر، در را برای کاهش سیاست ها باز 
می کند.ســرمایه گذاران همچنین یک ســری از داده های اشتغال را که قرار 
است در هفته جاری منتشر شود، با تمرکز بر روی گزارش حقوق و دستمزد 
غیرکشــاورزی که در روز جمعه منتشر می شود، حفظ می کنند. هر حرکتی 
کــه ارزش دلار آمریکا را کاهش دهد، احتمالاً بــه طلا کمک می کند، که 
می تواند دوباره شاهد سطوح ۲۴۰۰ دلار آمریکا باشد.نرخ بهره پایین تر، هزینه 
فرصت نگهداری شمش غیر بازده را کاهش می دهد. بانک انگلستان و بانک 
ژاپن در این هفته نشست های سیاست گذاری برگزار می کنند.طبق گزارش 
رویترز، در بازار ســایر فلزات، نقره با ۰.۶ درصد کاهش به ۲۷.۶۹ دلار در هر 
اونس رسید.تحلیلگران می گویند اگر قیمت نقره تا پایان سال بالای ۲۵ دلار 
آمریکا باقی بماند، بعید است که واردات هند به طور معنی داری افزایش یابد 
و این می تواند منجر به کاهش تقاضای ساخت جواهرات و ظروف نقره در هند 
برای دومین ســال متوالی شود. پلاتین ثابت در ۹۴۸.۵۵ دلار بود و پالادیوم 

۰.۷ درصد کاهش یافت و به ۸۹۷.۵۰ دلار رسید.

بدهی آلمان رکورد زد

بدهی داخلی آلمان در ســال ۲۰۲۳ به ۲.۴۵ تریلیون یورو رسید.به گزارش 
ایســنا، اداره آمار فدرال آلمان اعلام کرد بدهی های دولتی داخلی آلمان تا 
پایان ســال گذشــته به رکورد بالای حدود ۲.۴۵ تریلیون یورو رســید.این 
اداره افزود بودجه دولتی  تا پایان ســال ۲۰۲۳ به بخش غیردولتی به مبلغ 
۲۴۴۵.۱ میلیارد یورو بدهی داشت.همچنین اعلام کرد بدهی دولتی تا پایان 
ســال ۲۰۲۳ به میزان سالانه ۳.۳ درصد )۷۷.۱ میلیارد یورو( افزایش یافت. 
بیزنس نوشت، این افزایش به دلیل بدهی فزاینده دولت فدرال، شهرداری ها 
و سیســتم تامین اجتماعی صورت گرفت. سرانه بدهی در آلمان به ۲۸هزار 

و۹۴۳ یورو رسید.

گزیده خبر در دیدار اسماعیل هنیه و زیاد النخاله؛

رهبر انقلاب: امروز بلندترین پرچم اسلام در دستان مردم غزه است

ورود بیش از ۵۰ هیات خارجی 
به ایران

راهکاری برای جلوگیری از دسترسی اپ ها 
به ابزار جاسوسی در ویندوز

ورود هیات های خارجی به تهران برای شــرکت در مراســم تحلیف مسعود پزشکیان ادامه دارد.به گزارش 
خبرگزاری مهر، ورود هیأت های خارجی به تهران برای شرکت در مراسم تحلیف مسعود پزشکیان، نهمین 
رئیس جمهور کشورمان که از روز گذشته آغاز شده بود امروز و ساعاتی مانده به برگزاری مراسم ادامه دارد.

نخست وزیر گرجستان وارد تهران شدایراکلی کوباخیدزه، نخست وزیر گرجستان و هیأت همراه وی، پیش از 
ظهر امروز )سه شنبه، ۹ مردادماه( به منظور شرکت در آئین تحلیف چهاردهمین دوره ریاست جمهوری و 

از طریق فرودگاه بین المللی مهرآباد، وارد کشور شدند.......

صرفه جویی ۱ میلیارد دلاری با بازسازی 
قطعات نیروگاهی

۹۸ درصد متقاضیان ارز اربعین را 
غیرحضوری خریدند

چه سنگ هایی پیش پای معادن استان مرکزی 
است؟
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گزیده خبر

تاکید معاون اول رئیس جمهور بر 
ضرورت همگرایی دولت و مجلس

معــاون اول رئیس جمهور بر ضرورت همگرایی مجلس و دولت در پیشــبرد اهداف 
متعالی نظام تاکید کرد.به گزارش ایســنا، محمدرضا عــارف در دیدار  اعضای هیات 
رئیســه ادوار فراکسیون امید مجلس دهم این فراکســیون را یکی از منسجم ترین 
فراکســیون های ادوار مجلس دانست و تاکید کرد: تجارب ارزشمند نمایندگان دوره 
های مختلف مجلس می تواند در حوزه های مشورتی به نهادهای حاکمیتی در جهت 
نیل به اهداف کلان خود مفید و موثر باشــد.وی بر ضرورت همگرایی مجلس و دولت 
در پیشــبرد اهداف متعالی نظام تاکید کرد و گفت: رئیس جمهور محترم بر اســاس 
شــناخت دقیق از وضعیت کشور به درســتی بر مولفه های وفاق و همدلی در کشور 
تاکید دارند و به نظر می رســد با گفت وگوی ملی که ایده آن از مجلس دهم شــکل 
گرفته بود می توان در راســتای وفاق و همدلی حرکت کرد.معاون اول رئیس جمهور 
همچنین با استقبال از ایده های مطرح شده در این جلسه بر ضرورت برگزاری منظم 
جلســات با نمایندگان ادوار مجلس در جهت اســتفاده از تجارت آنها تاکید کرد.در 
ابتدای این جلســه، حاضرین ضمن تبریک انتصاب عارف به سمت معاون اولی دولت 
چهاردهم نظرات و پیشــنهادات خود را برای موفقیت دولت در جهت نیل به اهداف 

خود بیان کردند.

برای شرکت در مراسم تحلیف پزشکیان؛

ورود بیش از ۵۰ هیات خارجی به 
ایران

ورود هیات های خارجی به تهران برای شــرکت در مراســم تحلیف مسعود پزشکیان 
ادامه دارد.به گزارش خبرگزاری مهر، ورود هیأت های خارجی به تهران برای شــرکت 
در مراسم تحلیف مسعود پزشکیان، نهمین رئیس جمهور کشورمان که از روز گذشته 
آغاز شده بود امروز و ساعاتی مانده به برگزاری مراسم ادامه دارد.نخست وزیر گرجستان 
وارد تهران شدایراکلی کوباخیدزه، نخست وزیر گرجستان و هیأت همراه وی، پیش از 
ظهر امروز )سه شــنبه، ۹ مردادماه( به منظور شــرکت در آئین تحلیف چهاردهمین 
دوره ریاســت جمهوری و از طریق فرودگاه بین المللی مهرآباد، وارد کشور شدند.وزیر 
دولت اردن وارد تهران شــدابراهیم حدیثه الجازی وزیر دولت اردن به منظور شرکت 
در مراسم تحلیف ریاست جمهوری دقایقی قبل وارد فرودگاه بین المللی امام خمینی 
)ره( تهران شــد. ورود نخست وزیر ارمنستان به تهران نیکول پاشینیان، نخست وزیر 
ارمنستان پیش از ظهر امروز )سه شنبه، ۹ مردادماه( در رأس هیأتی، به منظور شرکت 
در آئین تحلیف چهاردهمین دوره ریاســت جمهوری و از طریق فرودگاه بین المللی 
مهرآباد وارد تهران شد. ورود بیش از ۵۰ هیات خارجی به ایران داوود منظور، رئیس 
سازمان برنامه و بودجه کشور و آرسن آواگیان، سفیر ارمنستان در تهران با حضور در 
فرودگاه مهرآباد از این مقام بلندپایه ارمنســتان استقبال کردند.معاون رئیس کابینه 
ترکمنســتان وارد تهران شد رشــید مردوف معاون رئیس جمهور ترکمنستان صبح 
امروز سه شنبه ۹ مرداد ماه به منظور شرکت در مراسم تحلیف نهمین رئیس جمهوری 
ایــران وارد فرودگاه بین المللی مهرآباد شــد. ادامه ورود هیات های خارجی به ایران/ 
انریکه مورا وارد تهران شدرئیس جمهور تاجیکستان وارد تهران شد امامعلی رحمان، 
رئیس جمهور تاجیکستان صبح امروز )سه شنبه، ۹ مردادماه( در رأس هیأتی به منظور 
شــرکت در آئین تحلیف چهاردهمین دوره ریاســت جمهــوری و از طریق فرودگاه 
بین المللی مهرآباد وارد کشورمان شد. ادامه ورود هیات های خارجی به تهران معاون 
وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران و سفیر تاجیکستان در ایران ضمن حضور در 
فرودگاه بین المللی مهرآباد از رئیس جمهور تاجیکستان استقبال کردند. وزیر خارجه 
جمهوری عربی مصر وارد تهران شــد بدر احمد محمد عبدالعاطی وزیر امور خارجه 
مصر یکی دیگر از مقاماتی بود که بامداد امروز به منظور شــرکت در مراســم تحلیف 
ریاست جمهوری وارد فرودگاه بین المللی امام خمینی )ره( شد.مو را قائم مقام مسئول 
سیاست خارجی اتحادیه اروپا وارد تهران شدانریکه مو را مقام مسئول سیاست خارجی 
اتحادیه اروپا نیز به منظور شــرکت در مراسم تحلیف ریاست جمهوری وارد فرودگاه 
بین المللی امام خمینی )ره( شد.وزیر خارجه تانزانیا وارد تهران شد محمود ثابت کمبو 
وزیر امور خارجه تانزانیا به منظور شرکت در مراسم تحلیف ریاست جمهوری مسعود 
پزشــکیان که قرار است عصر امروز و به میزبانی مجلس شورای اسلامی برگزار شود، 
وارد فرودگاه بین المللی امام خمینی )ره( شــد.محمد یحیی سعید وزیر امور خارجه 
موریتانی به منظور شــرکت در مراسم تحلیف ریاست جمهوری مسعود پزشکیان که 
قرار اســت به میزبانی مجلس شورای اسلامی برگزار شــود، در بامداد سه شنبه وارد 
فرودگاه بین المللی امام خمینی )ره( شد. معاون وزیر امور خارجه قطر وارد تهران شد 
ســلطان بن سعد سلطان المریخی معاون وزیر امور خارجه قطر نیز از جمله مقاماتی 
بود که برای شــرکت در مراســم تحلیف وارد فــرودگاه بین المللی امام خمینی )ره( 
شد.رئیس مجلس بورکینافاسو وارد تهران شدعثمان بوکوما رئیس مجلس بورکینافاسو 
و کارماکو ژان وزیر خارجه این کشــور با اســتقبال نوری قزلجه عضو هیئت رئیسه 
مجلس ساعات ابتدایی روز سه شنبه جهت حضور در مراسم تحلیف ریاست جمهوری 
در رأس هیأتی پارلمانی وارد فرودگاه بین المللی امام خمینی )ره( شد.رئیس مجلس 
سنگال وارد تهران شدآمادو مامو جوپ رئیس مجلس سنگال با استقبال نوری قزلجه 
عضو هیئت رئیســه مجلس ساعات ابتدایی روز سه شــنبه جهت حضور در مراسم 
تحلیف ریاست جمهوری در رأس هیأتی پارلمانی وارد فرودگاه بین المللی امام خمینی 
)ره( شــد.گفتنی است، مراسم تحلیف »مسعود پزشکیان« رئیس جمهور عصر امروز 
سه شــنبه )۹ مرداد ماه( در مجلس شورای اســلامی برگزار می شود که بنا بر گفته 
علیرضا شــریفی، معاون اجرایی مجلس و رئیس ستاد برگزاری تحلیف، بیش از ۷۰ 

هیأت خارجی از کشورهای مختلف مهمان این مراسم هستند.

ایروانی مطرح کرد؛

تاکید ایران بر مبارزه موثر با مقاصد 
جنایی در فناوری اطلاعات

پسفیر ایران نزد سازمان ملل گفت:متعهد به همکاری برای رسیدن به اجماع و ارائه پیش نویس 
بتوانــد متضمــن مبارزه کنوانســیونی هستیم که 
اطلاعات و ارتباطات برای مؤثر با استفاده از فناوری 
باشــد.به  جنایی  گــزارش خبرگزاری مهر، مقاصد 
سفیر  ایروانی  سعید  و نماینده دائــم ایران در امیر 
جمهوری اســلامی ایران ســازمان ملل اعلام کرد: 
رســیدن به اجماع و ارائه متعهد بــه همکاری برای 
هســتیم پیش نویس کنوانســیونی  قوی  مفادی  با 
مؤثر با استفاده از فناوری که بتواند متضمن مبارزه 

اطلاعات و ارتباطات برای مقاصد جنایی باشد.دیپلمات ارشد جمهوری اسلامی ایران در نشست 
اختتامیه تشــکیل مجدد کمیته ویژه سازمان ملل برای تدوین کنوانسیون جامع بین المللی 
مقابله با اســتفاده از فناوری اطلاعات و ارتباطات بــرای مقاصد مجرمانه گفت که حمایت و 
همکاری کامل هیأت ایران را برای تدوین کنوانسیون جامع بین المللی جهت مقابله با استفاده 
از فناوری اطلاعات و ارتباطات برای مقاصد جنایی در خلال این نشســت اعلام می کنم. »ما 
متعهد به همکاری برای رسیدن به اجماع و ارائه پیش نویس کنوانسیونی با مفادی قوی هستیم 
که بتواند متضمن مبارزه مؤثر با اســتفاده از فناوری اطلاعات و ارتباطات برای مقاصد جنایی 
باشــد.« متن کامل سخنرانی امیر سعید ایروانی سفیر و نماینده دائم جمهوری اسلامی ایران 
نزد ســازمان ملل متحد در نشست اختتامیه تشــکیل مجدد کمیته ویژه سازمان ملل متحد 
جهت تدوین کنوانسیون جامع بین المللی مقابله با استفاده از فناوری اطلاعات و ارتباطات برای 
مقاصد مجرمانه به شــرح زیر است:بســم الله الرحمن الرحیم ابتدا مایلم از تلاش های شما در 
نشست های پیشین کمیته ویژه و همچنین از دبیرخانه به واسطه تعهد و فعالیت های بی وقفه اش 
در آماده سازی این نشست قدردانی کنم.ما به رهبری توانمند و حرفه ای شما برای بهبود متن 
کنوانسیون مقابله با استفاده از فناوری اطلاعات و ارتباطات برای مقاصد مجرمانه، که انتظارات 
و نگرانی های تمامی کشورهای شــرکت کننده را برآورده می کند، اعتماد داریم. مجدداً تعهد 
خود را نسبت به همکاری نزدیک با شما به منظور رسیدگی به نگرانی های موجود و دستیابی 

به اجماع در مورد مسائل باقی مانده در پیش نویس کنوانسیون مزبور اعلام می داریم. با اشاره به 
بیانیه مشترک ارائه شده توسط مصر به نمایندگی از بسیاری از هیئت ها که منعکس کننده هدف 
مشترک تمامی کشورها در رسیدن به کنوانسیونی مبتنی بر اجماع است، اعلام می داریم که با 
اصل بیانیه مزبور که تأکید دارد جهت نیل به متنی مطلوب و قابل قبول، برخی مسائل بسیار 
مهم کماکان تعیین تکلیف نشده اند و باید مورد بحث قرار گیرند تا بتوان به سوی اجماع حرکت 
کرد، موافقیم.وظیفه مهمی که طبق قطعنامه ۷۴/۲۴۷ بر عهده کمیته ویژه گذاشته شده است، 
»تدوین کنوانسیون جامع بین المللی جهت مقابله با استفاده از فناوری اطلاعات و ارتباطات برای 
مقاصد جنایی« است. چنین امری باید تمرکز اصلی نشست حاضر باشد؛ پرداختن به مسائلی 
که خارج از حوزه و هدف این کنوانسیون هستند موجب انحراف ما از هدف اصلی مشترکمان 
که ارائه یک چارچوب قانونی بین المللی محکم و قوی برای مقابله با استفاده از فناوری اطلاعات 
و ارتباطات برای مقاصد جنایی است، می شود.موجب نگرانی است که پس از مذاکرات گسترده 
و مخالفت های شدید با برخی مفاد به دلیل قص های ذاتی آن ها در متن پیش نویس، این مفاد 
مجدداً وارد متن شده اند. به همان اندازه نگرانیم که پیشنهادات سازنده ارائه شده توسط هیئت و 
سایر هیئت های همفکر در خصوص برخی از این مفاد نادیده گرفته شده و در متن فعلی حذف 
شــده اند. جمهوری اسلامی ایران به مشارکت فعال خود در فعالیت های کمیته ویژه تا حصول 
اطمینان از برطرف شــدن نگرانی های جدی هیئت ما و بسیاری از هیئت های همفکر در متن 
نهایی ادامه خواهد داد.مجدداً تأکید می گردد که ماهیت این کنوانسیون و هدفی که برای آن در 
نظر گرفته شده است، نیاز به رویکرد فنی مشابه آنچه در تدوین کنوانسیون سازمان ملل متحد 
برای مبارزه با فساد به کار رفته دارد. لذا، باید از تکرار برخی اقدامات و پرداختن به مسائلی که 
اصولاً در حوزه و هدف معاهدات حقوق بشری قرار دارند، خودداری شود. کنوانسیون سازمان 
ملل متحد برای مبارزه با فساد و کنوانسیون سازمان ملل متحد علیه جرایم سازمان یافته فراملی 
و سایر معاهدات مرتبط که تقریباً تمامی اعضای سازمان ملل متحد عضو یا امضاکننده آن ها 
هستند، شامل موارد حقوق بشری نمی شوند. روش های موجود در ارتباط با کنوانسیون سازمان 
ملل متحد برای مبارزه با فساد و کنوانسیون سازمان ملل متحد علیه جرایم سازمان یافته فراملی 
در عدم ورود به مباحث حقوق بشــری در طول تدوین آن ها، به اهمیت تعهدات حقوق بشری 
آسیب نمی زند بلکه نشان دهنده این واقعیت ساده است که کنوانسیون های عدالت کیفری بر 
جنبه های فنی خاص مبارزه با جرایم تمرکز می کنند؛ مســئولیت پرداختن به تعهدات حقوق 
بشری در زمینه مسائلی که در حال بحث هستند باید به نهادهای مناسب دیگری که بهتر قادر 
به رسیدگی هستند، مثل نهادهای بین دولتی فراگیر، واگذار شود. در همین راستا، ما با دیدگاه 
بســیاری از هیأت ها مبنی بر تأثیر منفی گنجاندن برخی مفاد تحت پوشــش تعهدات حقوق 
بشری بر همکاری بین المللی در مقابله با استفاده از فناوری اطلاعات و ارتباطات برای مقاصد 

جنایی موافقیم. چنین احکامی که حتی با حقوق بین الملل حقوق بشری نیز سازگار نیستند، 
ممکن است به عنوان تلاشــی برای بازنویسی تعهدات حقوق بشری تلقی شوند درحالی که ما 
چنین اختیار یا صلاحیتی نداریم. چنین امری موجب شکست هدف اصلی کنوانسیون می شود 
و این بیم وجود دارد که به ســمت سیاســت زدگی و گزینشی شدن توسط تعداد معدودی از 
کشورها برود؛ چنین موضوعی منتهی به اختلال در همکاری و مانع از حفاظت از حقوق بشر 
قربانیــان جرایم فناوری اطلاعات و ارتباطات و همچنیــن جامعه به عنوان یک کل در مقابل 
مجرمان بی رحمی که از خلاءهای قانونی برای قربانی کردن افراد اســتفاده می کنند، می شود.

معتقدیم که ماده ۱۴ کنونی برای محافظت از کودکانمان در برابر جنایت هولناک بهره کشــی 
جنســی از کودکان در فضای مجازی کافی نیســت. هدف اصلی این ماده مقابله با بهره کشی 
جنســی از کودکان و جلوگیری از قربانی شــدن کودکان به دست مجرمان است. نباید هیچ 
استثنایی وجود داشته باشد که به هر شکلی اجازه بهره کشی جنسی از کودکان را بدهد یا به 
نوعی چنین رفتار جنایی را عادی کند. با این حال، بند ۳ ماده ۱۴ به وضوح هدف این ماده را به 
شکست می کشاند و بهره کشی جنسی از کودکان را وقتی که به شخص حقیقی مربوط نباشد، 
توجیه می کند. عنصر اصلی در ماده ۱۴ محافظت از »کودکان« است نه شکل محتوا، بنابراین 
موجب تعجب است که برخی هیئت ها در تلاشند مرزهای مصنوعی بین محتوای واقعی و غیر 
واقعی در این مورد ایجاد نمایند. سوءاســتفاده از پیشرفت های تکنولوژیکی و محتوای بصری 
که بهره کشــی جنسی از کودکان را با استفاده از فناوری هایی مانند هوش مصنوعی به تصویر 
می کشند، تمایل به عادی سازی بهره کشی جنســی از کودکان دارد و احتمال ارتکاب چنین 
جرایمی را افزایش می دهد. محــدود کردن حوزه این ماده به افراد حقیقی یا محتوای بصری 
کنش مناسبی در مقابله با این مهم نیست؛ نباید به کودکانمان نشان دهیم که در مبارزه با این 
جنایت هولناک اســتثنایی وجود دارد. جمهوری اسلامی ایران بار دیگر موضع اصولی خود را 
مبنی بر ممنوعیت بهره کشی جنسی از کودکان در همه اشکال آن اعلام می دارد؛ بند ۳ ماده 
۱۴ باید به همین منظور حذف شود. مجدداً نگرانی خود را در مورد ماده ۱۶ که موضع بسیاری 
از هیأت ها را که پیشــنهادی یا حمایتی از یک بند بــرای پذیرش این ماده در قوانین داخلی 
بسیاری از کشورها داشته اند، در نظر نگرفته است، بیان می کنیم. در نشست پیشین این کمیته، 
هیئت ما و کشورهای همفکر ادبیاتی را پیشنهاد و حمایت کردند که تفاوت های موجود میان 
سیستم های قانونی مختلف بدون تضعیف هدف غایی ماده مزبور، فراهم می کند. گنجاندن بند 
اخطاریه و هشــداری همانطور که هیئت ما قبلًا پیشنهاد کرده است، حداقل شرط لازم برای 

کسب حمایت و اجماع در مورد این ماده است.

با صدور پیامی؛

کنعانی بیانیه نخست وزیران 
استرالیا،نیوزیلند و کانادا را محکوم 

کرد

سخنگوی وزارت امور خارجه رویکرد دوگانه استرالیا، نیوزیلند و کانادا نسبت به حمله هوایی 
رژیم اســرائیل به مقر دیپلماتیک کشورمان را محکوم کرد.به گزارش خبرگزاری مهر، ناصر 
کنعانی ســخنگوی وزارت امور خارجه رویکرد دوگانه اســترالیا، نیوزیلند و کانادا نسبت به 
حمله هوایی رژیم اسرائیل به مقر دیپلماتیک کشورمان به عنوان آغازی بر افزایش تنش های 
منطقه ای از یک سو و همزمان محکومیت اعِمال حق ذاتی جمهوری اسلامی ایران در دفاع 
مشروع علیه متجاوز وفق ماده ۵۱ منشور سازمان ملل متحد را محکوم کرد.کنعانی تصریح 
کرد: رویکرد دوگانه برخی کشــورها از جمله این سه کشور در انتخاب گزینشی هنجارهای 
بین المللی و جانبداری اســف بار این کشورها از رژیم آپارتاید صهیونیستی نه تنها کمکی به 
کاهش تنش در منطقه نمی کند، بلکه موجب تشــویق متجاوز و تشدید اقدامات وحشیانه و 
جنایات جنگی رژیم صهیونیســتی در غزه شده اســت.کنعانی افزود: اتهام بی پایه و اساس 
نخســت وزیران اســترالیا، نیوزیلند و کانادا در حالی مطرح شده اســت که این کشورها با 
تأمین تسلیحات رژیم صهیونیستی، شریک جنایات جنگی رژیم اشغالگر اسرائیل علیه ملت 
مظلوم فلسطین هســتند. همچنین سوابق سیاه دیگری در منطقه نظیر مشارکت مستقیم 
و غیرمســتقیم در جنگ های تجاوزکارانه خونین علیه عراق و افغانستان دارند. همچنین با 
حمایت از اشــغالگری رژیم صهیونیستی در فلسطین و نادیده گرفتن حق تاریخی و مشروع 
مردم فلســطین در تعیین سرنوشت خود، موجب تضعیف ثبات و امنیت در منطقه شده اند. 
سخنگوی دستگاه دیپلماسی افزود: جمهوری اسلامی ایران ضمن تأکید مجدد بر پایبندی 
خود نسبت به اصول و اهداف منشور ملل متحد و حقوق بین الملل، در صیانت از امنیت ملی 
و حفاظت از منافع مشــروع خود در برابر هرگونه اســتفاده غیرقانونی از زور، مقتدرانه عمل 

خواهد کرد.

در دیدار اسماعیل هنیه و زیاد النخاله؛

رهبر انقلاب: امروز بلندترین پرچم اسلام در دستان مردم غزه است
رهبر انقلاب در دیدار رئیس دفتر سیاســی حماس و دبیرکل جنبش جهاد اسلامی فلسطین 
فرمودند: امروز بلندترین پرچم اســلام در دســتان مردم غزه است.به گزارش خبرگزاری مهر، 
حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اســلامی پیش از ظهر امروز )سه شنبه( در دیدار 
آقایان اسماعیل هنیه رئیس دفتر سیاسی حماس و زیاد النَّخاله دبیرکل جهاد اسلامی فلسطین، 
با تجلیل از ایستادگی و مقاومت کم نظیرمردم مظلوم غزه، تاکید کردند: امروز بلندترین پرچم 
اســلام در دست ملت فلسطین و مردم غزه اســت و به برکت این مقاومت زمینه ترویج بیش 
از پیش اســلام فراهم آمده است.رهبر انقلاب اسلامی یک از دغدغه های همیشگی متفکرین 
اسلامی را چگونگی ترویج اسلام و ارائه یک الگو از جامعه اسلامی برشمردند و افزودند: گرایش 
روزافزون به اســلام در مقطع فعلی نشان دهنده عظمت ایستادگی ملت فلسطین و مردم غزه 
اســت.حضرت آیت الله خامنه ای تاکید کردند: عامل اصلی عظمت و شکوه مقاومت، مردم غزه 
و ســاکنان ساحل غربی هستند و امیدواریم ملت فلسطین و نیروهای مقاومت مشمول کمک 
و حمایت و بشارت های الهی باشند.در این دیدار آقای اسماعیل هنیه با تبریک انتخاب رئیس 
جمهور جدید ایران، برگزاری انتخابات اخیر را جلوه ای از مردم سالاری بر مبنای تفکر اسلامی 
دانست و با اشاره به دیدار خود با آقای پزشکیان گفت: ما در این دیدار بار دیگر شاهد مواضع 
خوب و مســتحکم جمهوری اسلامی ایران در قبال موضوع فلسطین و جریان مقاومت بودیم 
و از این مواضع احســاس افتخار کردیم.رئیس دفتر سیاسی حماس با تشریح آخرین وضعیت 
میدانی و سیاسی در غزه و کرانه باختری، گفت: دیروز سیصدمین روز جنگ غزه بود و اکنون 
به مرحله ای حســاس و تاریخی رسیده ایم که مردم فلسطین و نیروهای مقاومت باید قهرمانی 
و پیروزی خود را تثبیت کنند.در این دیدار همچنین آقای زیاد النَّخاله دبیرکل جهاد اسلامی 
فلســطین با تبریک انتخاب آقای پزشــکیان رئیس جمهور جدید و تجلیل از مواضع وی در 

حمایت از فلســطین و مقاومت گفت: حضورمشترک رهبران حماس و جهاد اسلامی در دیدار 
امروز نشــانه نمادین از وحدت نیروهای مقاومت در فلســطین اســت و به برکت این وحدت، 

هماهنگی و همکاری در میان جبهه مقاومت در منطقه نیز در بهترین حالت خود است.

رئیس جمهور ضمن ابراز نگرانی شــدید از تشــدید تنش ها در مرزهای جنوبی لبنان با رژیم 
صهیونیســتی،  نســبت به تبعات و نتایج هرگونه تجــاوز به لبنان هشــدار داد و گفت: رژیم 
صهیونیستی در صورت حمله به لبنان اشتباهی بزرگ مرتکب خواهد شد که تبعات سنگینی 
برایش به همراه خواهد داشــت.به گزارش ایســنا، امانوئل مکرون رئیس جمهور فرانسه بعداز 
ظهر امروز - دوشنبه - در تماس تلفنی با دکتر مسعود پزشکیان، انتخاب وی به عنوان رئیس 
جمهوری اســلامی ایران را تبریک گفت.رئیس جمهور فرانســه در این گفت وگوی تلفنی با 
اســتقبال از رویکرد رئیــس جمهور مبنی بر ایجاد تعامل و تعادل در سیاســت خارجی، ابراز 
امیدواری کرد که روابط ایران با فرانسه و دیگر کشورهای اروپایی، در دوره جدید بیش از گذشته 
ارتقا یابد.پزشــکیان نیز در این گفت و گوی تلفنی، پیشینه روابط سیاسی و مراودات فرهنگی 
میان ایران و فرانسه را زمینه مناسبی برای توسعه تعاملات دیپلماتیک میان دو کشور دانست 
و آمادگی جمهوری اسلامی ایران برای ارتقای روابط با فرانسه بر مبنای صداقت و اعتمادسازی 
مشترک را اعلام کرد.روســای جمهور ایران و فرانسه در این مکالمه تلفنی یک ساعته درباره 
مسائل و موضوعات مختلفی از جمله مذاکرات رفع تحریم، جنگ اوکراین و آخرین وضعیت و 
تحولات در غزه و لبنان به بحث و گفتگو پرداختند.رئیس جمهور ضمن اعلام آمادگی جمهوری 
اســلامی ایران برای ادامه مذاکرات رفع تحریم در چارچوب توافق شــده، اجرایی شدن همه 
تعهدات از ســوی طرفین و توقف فشار و تحریم های ظالمانه علیه ملت ایران را حداقل انتظار 

جمهوری اسلامی ایران از این توافق و زمینه مناسبی برای تداوم و پیشبرد گفت وگوها دانست 
و تصریح کرد: جمهوری اسلامی ایران به استناد بیش از ۱۵ گزارش آژانس انرژی اتمی به همه 
تعهدات خود در برجام عمل کرده اســت، امــا آمریکایی ها بدون عمل به تعهدات خود، ضمن 

خروج یکطرفه از این توافق، تحریم های ظالمانه مضاعفی نیز به ملت ایران تحمیل کرده اند.
پزشکیان در بخش دیگری از سخنان خود در این گفت وگوی تلفنی ضمن ابراز نگرانی شدید از 
تشدید تنش ها در مرزهای جنوبی لبنان با رژیم صهیونیستی،  نسبت به تبعات و نتایج هرگونه 
تجاوز به لبنان هشدار داد و افزود: رژیم صهیونیستی در صورت حمله به لبنان اشتباهی بزرگ 
مرتکب خواهد شد که تبعات سنگینی برایشان به همراه خواهد داشت.رئیس جمهور با اشاره 
به جنایات هولناک رژیم صهیونیستی در نسل کشی مردم غزه و به خاک و خون کشیدن زنان 
و کودکان، حمله به بیمارســتان ها و نیروهای امدادی، تصریح کرد: صهیونیســت ها با اشغال 
فلســطین بیش از ۷۵ ســال است که از هیچ جنایتی علیه فلسطینیان فرو گذار نکرده و تمام 
چارچوب ها و قوانین بین المللی را زیر پا گذاشته اند.پزشــکیان با بیان اینکه جمهوری اسلامی 
ایران برای رفع بحران در غزه و همچنین استقرار صلح و ثبات در منطقه از هیچ تلاشی فروگذار 
نخواهد کرد، ابراز امیدواری کرد که دیگر کشــورها نیز به مسئولیتشان در قبال مردم مظلوم 

غزه عمل کنند.

دبیرکل سازمان ملل متحد در پیامی خطاب به مسعود پزشکیان، ضمن تبریک انتخاب وی به عنوان رئیس جمهوری، آمادگی خود 
را برای همکاری با دولت جدید جمهوری اســلامی ایران اعلام کرد.به گزارش ایسنا، آنتونیو گوترش، دبیر کل سازمان ملل متحد، 
طی پیامی به مسعود پزشکیان، پیروزی وی در انتخابات ریاست جمهوری اسلامی ایران را تبریک گفت.گوترش با ابراز خوشحالی 
از انتخاب پزشکیان به عنوان رئیس جمهور جدید ایران، اعلام داشت که سازمان ملل متحد و شخص وی مشتاقانه منتظر همکاری با 
دولت جدید جمهوری اسلامی ایران هستند. دبیر کل سازمان ملل متحد در ادامه ضمن اشاره به نقش مهم جمهوری اسلامی ایران 
در منطقه، خواستار ایفای نقش ایشان در کمک به حل بحران های منطقه و پیشگیری از درگیری های جدید که می تواند تهدیدی 
برای منطقه و فرامنطقه باشــد شد.دبیرکل سازمان ملل همچنین بر تعهد سازمان ملل به حمایت مستمر از تلاش های جمهوری 
اسلامی ایران در دستیابی به اهداف توسعه پایدار تأکید کرد. دبیر کل سازمان ملل متحد در انتها با ابراز بهترین آرزوها برای پزشکیان 
در انجام مأموریت جدیدش، اذعان داشت که برای پیشبرد ارزش ها و آرمان های مندرج در منشور ملل متحد، روی رئیس جمهور 

جدید ایران حساب باز کرده است.

نمایندگان مسیحیان جوامع آشوری و ارمنی در مجلس شورای اسلامی ایران با صدور بیانیه ای، توهین به مقدسات مسیحیان در بازی های المپیک 
پاریس را محکوم کردند.به گزارش ایسنا، متن بیانیه سه نماینده مسیحیان مجلس در محکومیت توهین به مقدسات مسیحیان در بازی های المپیک 
پاریس به شرح زیر است.»آنچه امروز رخ داده اتفاقی بسیار تلخ و منزجرکننده است که این نخستین بار نیست تصویری خفت بار از عیسی مسیح 
در برخی از رسانه ها، تولیدات هنری غربی و اکنون در یک رویداد مهم ورزشی به میزبانی کشور فرانسه اتفاق افتاده است.این رفتار شنیع اسیر 

خواسته های بی پایان افراد از دین رها شده است که متاسفانه به دلیل حمایت و تائید رفتارهای غیر انسانی همجنسگرایانه در کشورهای غربی توسط بزرگان حاکمیتی و علی الخصوص سکوت 
برخی از بزرگان دینی، به مسئولین برگزار کننده المپیک پاریس چنان جرات شنیع را داده که امروز می توانند به راحتی ایمان و اعتقاد مسیحیت را به سخره بگیرند.لذا ما نمایندگان مسیحیان 
جوامع شریف آشوری و ارمنی در مجلس شورای اسلامی ایران به تمسخر گرفتن تابلوی شام آخر عیسی مسیح را که در قلب و ذهن مسیحیان واقعی جهان نقش بسته به طور قاطعانه رد 
و محکوم می نماییم و از رهبران دینی مسیحیان سراسر جهان انتظار داریم که در جهت جلوگیری از تکرار چنین رفتارهای شیطان پرستی دیدگاه قاطع خود را مبنی بر محکومیت موضوع 
همجنسگرایی مشخص نموده و همبستگی خود را با مسیحیان جهان که ایمان آنها مورد اهانت قرار گرفته اعلام نمایند.«این بیانیه به امضای آرا شاوردیان نماینده مسیحیان ارمنی شمال ایران، 

گغارد منصوریان نماینده مسیحیان ارمنی جنوب ایران و شارلی انویه تکیه نماینده مسیحیان آشوری و کلدانی ایران رسیده است.

بیانیه نمایندگان مسیحیان مجلس در محکومیت توهین به مقدسات در پیام تبریک گوترش به پزشکیان
بازی های المپیک

پزشکیان: آماده ارتقای روابط با فرانسه بر مبنای اعتمادسازی 
مشترک هستیم
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گزیده خبر چه سنگ هایی پیش پای معادن استان مرکزی است؟
ایسنا/مرکزی رئیس کمیسیون معدن و صنایع معدنی اتاق بازرگانی 
اراک ضمن بیان چالش هایی که معادن را درگیر کرده و موانع پیش 
پای توســعه این صنعت در استان هستند، شروط تحقق رشد ۱۳ 
درصدی اقتصادی پیش بینی شده در برامه هفتم در بخش معدن 
را تشریح کرد.محمدحسین حیدری در گفت و گو با ایسنا با اشاره 
به قرار گرفتن بیشتر زمین های استان در پهنه های مختلف، اظهار 
کرد: در صورتی که شــخصی در ایــن پهنه ها قصد فعالیت معدنی 
داشته باشد، زمین آزاد برای فعالیت معدنی زیاد نیست. وی چالش 
با محیط زیست را یکی دیگر از مشکلات بخش معدن استان دانست 
و ادامه داد: اســتان مرکزی از اســتان هایی است که در آن ارتباط 
خوبی بین بخش معدن و منابع طبیعی برقرار اســت اما مشکلات 
قانونی در این حوزه وجود دارد. برخی مناطق کشور از نظر معدنی 
پرپتانسیل بوده و می توانند با جذب سرمایه گذار، ارزآوری و اشتغال 
را به همراه داشته باشند، ولی به دلیل قوانین منابع طبیعی یا محیط 
زیستی، ناچار به بازگرداندن یا عدم فعالیت در آن عرصه ها هستیم.

وی افــزود: مواردی وجود داشــته که چند پهنه مــورد مطالعه و 
سرمایه گذاری سنگین شــرکت های بزرگ قرار گرفته و صحبت از 
اشــتغال هزار نفری و سرمایه گذاری هزار میلیارد تومانی بود اما به 
خاطر مقررات و قوانین حاکم بر عرصه ها، این شــرایط فراهم نشد. 
اســتان مرکزی اولین اســتان کشور بوده که اســتفاده از ماده ۲۴ 
مکرر قانون معادن را پیگیری کرد، اما این موضوع نیز اجرایی نشد.

مشکلات حمل بار، قیمت تمام شده را بالا می برد رئیس کمیسیون 
معدن و صنایع معدنی اتاق بازرگانی اراک با گلایه از برخی قوانین 
حمل و نقل مواد معدنی، تصریح کرد: در اراک معادنی که در حاشیه 
۵۰ کیلومتری شهر قرار دارند، معمولا حمل بار توسط خودروهایی 
با عمر بالا انجام می شود. این خودروها برای دریافت سهمیه گازوئیل 
نیازمند بارنامه هستند و دریافت بارنامه مستلزم صرف هزینه است 
که در نهایت منجر به افزایش هزینه تمام شده ماده معدنی می شود.

وی با اشاره به اینکه در صورت عدم وجود بارنامه و قبض پلیس راه، 
محدودیت هایی توســط پلیس راهور برای خودروها ایجاد می شود، 
گفت: پیشنهاد می شود این موارد در شورای گفت وگو مطرح شده 
و بارنامه صادر شده توسط معدن، در این حوزه کافی باشد. ظرفیت 
امثال هپکو بکار گرفته شود وی اظهار کرد: انتظار می رود مسئولان 
با توجه به ظرفیتی که در اســتان به ویژه در شــرکت هپکو وجود 
دارد، به جای صرف هزینه زیاد برای واردات قطعات ماشــین آلات 
چینی و مونتاژ در کشور، بخشی از این سرمایه را به شرکت هپکو یا 
شرکت های مشابه تزریق کنند و شرایطی فراهم شود که معدنکاران 
با دریافت وام، ماشین آلات بهره برداری خود را به روز کنند تا بتوانند 
برداشــت خود را طبق برنامه ریزی پیش ببرند. حیدری با اشاره به 
وجود ماشین آلات فرســوده در معادن، ادامه داد: سال ها است که 
معادن با ماشــین آلات فرسوده درگیر هستند و این موضوع موجب 
کاهش بهره وری شده و هزینه تولید را افزایش می دهد که در نهایت 
موجــب کاهش صرفه اقتصادی و غیررقابتی شــدن بهره برداری از 

معدن می شود. استهلاک بالای ماشین آلات و نبود قطعات یدکی
وی افزود: دولت های ترکیــه و چین از بخش معدن حمایت کرده 
و ماشــین آلات بهره برداری معادن آنها به روز است اما در کشور ما 
در معادن از ماشــین آلات فرسوده با استهلاک بالا که بعضا کارکرد 
آنها حدود ۳۰ ســال بوده و مصرف ســوخت و روغن آنها بالاست، 
اســتفاده می شود. به این مشــکل باید نبود قطعات یدکی اصلی را 
نیز اضافه کرد.وی با بیان این نکته که استان مرکزی پیش از اینکه 
استانی صنعتی باشد، یک اســتان معدنی بوده است، تصریح کرد: 
معادن طلا، سرب، مس، روی و سنگ تزئینی خوبی در استان وجود 
دارد اما متاسفانه بهره برداری از معادن همچنان به روش گذشته در 
حال انجام اســت که از نظر اقتصادی توجیه پذیر نیست.وی ادامه 
داد: برخی از ســنگ های تزئینی استان از جمله تراورتن و مرمریت 
منحصر به فرد بوده و در نقطه دیگری از کشــور موجود نیســت. 
معدن طلای زر اختران خمین با وجود اینکه ذخیره بالایی ندارد، از 

معدن پرعیار طلای کشور محسوب می شود. معادن عناصر تخریب 
گر نیســتند رئیس کمیسیون معدن و صنایع معدنی اتاق بازرگانی 
اراک با انتقاد از نگاه به معادن به عنوان یک عنصر تخریب گر، گفت: 
کمتر از دو دهم درصد زمین های کشــور در اختیار معادن است و 
نباید تبلیغات سوء علیه معدن داری انجام شود. انتظار می رود در این 
حوزه از ظرفیت دانشگاهیان بیشتر استفاده شود تا تکنولوژی مورد 
اســتفاده در معادن و صنایع زیردســتی آنها به روز شود تا بتوان با 
رقابتی کردن فعالیت های معدنی، معادن، جایگزین بخشی از صنعت 
نفت شــوند.وی با اشاره به پیش بینی رشد اقتصادی ۸ درصدی در 
برنامه توسعه هفتم، اظهار کرد: این عدد در حوزه معادن، ۱۳ درصد 
تعیین شده است. رسیدن به این عدد، نیازمند برنامه ریزی و فراهم 
شــدن برخی الزامات است. برای افزایش رشد از سه یا چهار درصد 
کنونی به عدد ۱۳، باید ماشین آلات نو، تکنولوژی جدید اکتشافات 
و فناوری های جدید فرآوری فراهم شــود کــه نیازمند همکاری و 
هماهنگی بین دستگاه هاست. نتیجه همکاری و انجام درست وظایف 

سازمان ها، رقابت پذیری با کشورهای همسایه و تولید بهینه است.
امکان رشــد ۱۳ درصدی به شرط رونق اکتشــاف وی با اشاره به 
وجــود بیش از ۶۰۰ معدن در اســتان، ادامــه داد: در حال حاضر 
کمتر از نیمی از این معادن فعال هستند. استان مرکزی در جایگاه 
چهارم از نظر تعداد معادن در کشــور قرار دارد. معادن سنگ های 
تزئینی استان به ویژه در محلات از جایگاه ویژه ای برخوردارند. اگر 
اکتشاف معادن ســرب، روی و مس استان رونق بگیرد، رسیدن به 
رشــد ۱۳ درصدی پیش بینی شده در برنامه امکانپذیر خواهد بود. 
در این صورت می توان ســالانه ۲۰۰ هزار تن کاتد مس به صنایع 
اســتان تحویل داد. باز هم مسئله حقوق دولتی حیدری با انتقاد از 
قوانین حقوق دولتی معادن و با اشاره به شرایط اقتصادی حاکم بر 
بخش تولید، گفت: مشکلات صادرات، مشکلات بانکی و عدم امکان 
بازگشــایی ال سی، تجهیزات فرســوده و نارسایی های حمل و نقل 

موجب رکود تولید شده است. در این شرایط باید فعالان معدنی به 
عنوان سربازان اقتصادی که در حال کار در شرایط دشوار جغرافیایی 
و آب و هوایی هســتند، مورد حمایت قرار بگیرند.وی تصریح کرد: 
برخی معادن با وجود استخراج ماده معدنی با هزینه سنگین به دلیل 
مشــکلات موجود، این مواد را دپو کرده اند. از طرف دیگر به جای 
حمایت از آنها، معادن برای دریافت حقوق دولتی طبق حجم ذکر 
شــده در پروانه بهره برداری تحت فشار قرار دارند و در صورت عدم 

پرداخت حقوق دولتی، معدن دار با جرائم سنگین مواجه می شود.
ضرورت فراهم کردن مشــوق هایی برای سرمایه گذاران وی با بیان 
اینکه نباید سرمایه گذاران داخلی را فراری داد گفت: انتظار می رود 
با فراهم کردن شــرایط مطلوب، ســرمایه گذاران به حضور در این 
بخش ترغیب شــوند. توســعه و موفقیت زمانی فراهم می شود که 
سرمایه های جدید وارد این حوزه شوند. با توجه به شرایط موجود، 
امکان حضور در ایران برای ســرمایه گذاران خارجی با وجود تمایل 
آنها به سرمایه گذاری در این کشــور، چندان فراهم نیست. رئیس 
کمیســیون معدن و صنایع معدنی اتاق بازرگانی اراک با تاکید بر 
ضرورت فراهم کردن مشوق هایی برای ســرمایه گذاران اقتصادی، 
اظهــار کرد: با حمایت از این بخش می تــوان علاوه بر فعال کردن 
معادن راکد در اســتان، تعداد معادن را بــه هزار واحد افزایش داد. 
حمایت از معــادن، ایجاد بــازار، فراهم کردن شــرایط حضور در 
نمایشگاه های بین المللی از مواردی است که می تواند موجب رونق 
بخش معدن شود.وی ادامه داد: مطالعات اولیه ای که منجر به صدور 
پروانه اکتشاف می شود، نشاندهنده امیدبخش بودن بهره برداری از 
معدن خواهد بود اما با توجه به مطالعات زمین شناسی و جغرافیایی 
منطقه، معمــولا بیش از ۸۰ درصد پروانه های اکتشــف به صدور 
پروانــه بهره برداری منتهی می شــود.راهکارهای توجیه پذیر کردن 
بهره برداری از معادن کوچک وی با اشاره به طرح سازمان توسعه و 
نوسازی معادن و صنایع معدنی ایران )ایمیدرو( برای احیای معادن 

کوچک، ادامه داد: بهره برداری از برخی معادن به دلیل تولید کم یا 
عیار پایین ماده معدنی توجیه پذیر نیست. بهره برداری از معادن به 
ویژه پلی متال ها زمانی توجیه پذیر خواهد بود که بتوان حجم ماده 
معدنی متناســب با تمام ظرفیت خودروی حمل بار را فراهم کرد. 
از راه هــای توجیه پذیر کردن بهره برداری از معادن کوچک می توان 
به تشکیل شرکت تعاونی یا کنسرسیوم با حضور این معادن اشاره 
کرد.حیدری افزود: تلاش می شود تا حد امکان مواد معدنی تولیدی 
در استان داخل اســتان فرآوری و مصرف شده تا ارزش افزوده آن 
نیز به اســتان بازگردد. البته در برخی موارد مانند سنگ تراورتن، 
ظرفیت فرآوری موجود در استان به اندازه تولید نیست. گاهی اوقات 
برخی مواد معدنی بسیار خاص بوده و در استان مصرف نمی شود. در 
ارتباط با سنگ های تزئینی نیز با توجه به سلائق مختلف، فرآوری 
صورت می گیرد. به همین دلیل نمی توان انتظار داشــت که تمامی 
مواد معدنی در استان فرآوری یا مصرف شود.فعلا خروج ماده معدنی 
از اســتان اجتناب ناپذیر اســت وی تصریح کرد: در حال حاضر به 
دلیل شــرایط لجســتیکی، کارخانه فرآوری در کنار معدن ایجاد 
می شود اما خروج ماده معدنی از استان برای استفاده در استان های 
دیگر نیز اجتناب ناپذیر است. اگر زیرساخت های لازم فراهم باشد، 
صنایع تبدیلی در اســتان نیز ایجاد خواهند شد تا با کاهش هزینه 
حمل و نقل، هزینه تمام شده تولید نیز کاهش پیدا کرده و تولید، 
رقابتی شود.وی با تاکید بر اهمیت معادن و لزوم توجه حاکمیت و 
سازمان های مرتبط به معادن، گفت: معادن از سرمایه های خدادادی 
هستند که می تواند اشتغال  ایجاد کرده تا جوانان و تحصیل کردگان 
در همین استان مشــغول به کار شوند. اگر سخت گیری ها کاهش 
پیداکرده و قوانین در راستای افزایش معادن اصلاح شود، توسعه و 

ترقی استان را به همراه خواهد داشت.

در شــروع معاملات امروز شــاخص کل بورس با ریزش ۶ هزار و ۴۸۶ واحدی به ۲ میلیون و 
۱۲۵ هزار واحد رسید.به گزارش خبرگزاری مهر، شاخص کل بورس در شروع معاملات امروز 
)سه شــنبه، نهم مردادماه( با ریزش ۶ هزار و ۴۸۶ واحــدی )۶۴۸۶.۳۵( در ارتفاع ۲ میلیون 
و ۱۲۵ هــزار واحد )۲,۱۲۵,۲۶۲.۹۴( قرار گرفت.از تغییر شــاخص های دیگر بورس می توان 
به ریزش ۲ هزار و ۲۷ واحدی )۲۰۲۷.۷۶( شــاخص کل هم وزن اشــاره کرد.حجم معاملات 
تاکنون ۱.۷۶۱ میلیارد ســهم بود که طی ۱۱۱,۴۷۷ معامله دادوســتد شده و ارزش کل این 
معاملات نیز به ۱۳,۵۲۳.۵۵۳ میلیارد ریال رســیده اســت.ارزش کل بازار بورس نیز بالغ بر 
۶۹,۴۳۵,۲۳۰.۶۲۴ میلیارد ریال شــد. بازار فرابورس نیــز با ریزش ۱۴۷ واحد )۱۴۷.۵۱( در 

ارتفاع ۲۱ هزار و ۹۲۶ واحد )۲۱,۹۲۶.۹۹( قرار گرفت.

قیمت نفت در معاملات روز ســه شنبه بازار آســیا، تحت تاثیر نگرانیها نسبت به تقاضا برای 
ســوخت در چین و آرامش بازار در برابر ریسک تنشــهای ژئوپلیتیکی در خاورمیانه، به روند 
نزولی روز گذشــته ادامه داد و کاهش یافت.به گزارش ایسنا، بهای معاملات نفت برنت با ۳۲ 
ســنت معادل ۰.۴ درصد کاهش، به ۷۹ دلار و ۴۶ ســنت در هر بشکه رسید. بهای معاملات 
نفت آمریکا با ۳۶ سنت معادل ۰.۵ درصد کاهش، به ۷۵ دلار و ۴۵ سنت در هر بشکه رسید.

مجموعــه ای از اخبار اقتصادی مایوس کننده در چین، بازارها را اخیرا متزلزل کرده اســت. 
نظرسنجی روز دوشنبه رویترز نشان داد فعالیت تولیدی چین در ژوئیه، احتمالا برای سومین 
ماه متوالی، رشــد منفی داشته است.همچنین، موسسه مالی سیتی، روز دوشنبه، در واکنش 
به رشد اقتصادی ضعیفتر از حد مطلوب چین در سه ماهه دوم و با اشاره به فعالیت اقتصادی 
ضعیفتر، پیش بینی خود از رشد اقتصادی این کشور را از پنج درصد، به ۴.۸ درصد بازنگری 
کرد.امریل جمیل، تحلیلگر ارشد شرکت تحقیقات نفت LSEG، اظهار کرد: بر این باوریم که بازار 
در کوتاه مدت، به شدت به سمت کاهش متمایل است، زیرا تقاضای داخلی در چین همچنان 
ضعیف اســت و برخی از اعضای اوپک پلاس، تولیدشان را احیا می کنند. همچنین تنشهای 
تعرفه با اروپا و آمریکا هم از این پس، بر روی تقاضای چین برای نفت تاثیر خواهد گذاشــت.

بازار به نشســت نهاد عالی تصمیم گیری چین در هفته جاری چشم دوخته که ممکن است 

پشتیبانی سیاست اقتصادی بیشتر را برانگیزد. اما پس از اینکه یک نشست سیاستی مهم دیگر 
در اواسط ژوئیه، اهداف سیاست اقتصادی فعلی را تکرار کرد و موفق نشد نظر بازار را جلب کرد، 
انتظارات نسبت به نشست آتی محدود است.بر اساس گزارش رویترز، قیمت نفت روز گذشته، 
پس از اینکه رژیم صهیونیستی اعلام کرد واکنش حساب شده ای به حمله موشکی روز شنبه 

به بلندیهای جولان خواهد داشت، ۲ درصد سقوط کرده بود.

راهکاری برای جلوگیری از 
دسترسی اپ ها به ابزار جاسوسی در 

ویندوز
وینــدوز یکی از محبوب ترین 
سیستم های عامل و به عنوان 
قلب تپنده رایانه شناخته می 
شــود اما به دلیل پیشــرفت 
فنــاوری بســیاری از کاربران 
آن با تهدیــدات امنیتی رو به 
رو هســتند، بنابراین دانستن 
نکاتی برای حفــظ حریم خصوصی در آن می تواند مهم باشــد.به گزارش 
ایسنا، ویندوز محبوب ترین سیستم عامل برای رایانه های شخصی و اداری 
اســت که در سرتاسر دنیا از آن اســتفاده می شود. ویژگی هایی مانند رابط 
گرافیکی کاربرپســند، پشــتیبانی از برنامه های کاربــردی متنوع، قابلیت 
اتصال به اینترنت و شبکه های مختلف، تطابق با سخت افزارهای گوناگون و 
پشتیبانی از بازی های رایانه ای باعث شده تا Windows انتخاب اکثر کاربران 
برای سیستم عامل رایانه شخصی شود.سیستم عامل ویندوز به عنوان قلب 
تپنــده رایانه عمل می کند و کاربردهای مختلفــی مانند کنترل و مدیریت 
ســخت افزار کامپیوتر ویندوز، اجرای برنامه ها و نرم افزارها،اتصال به شبکه و 
اینترنت، رابط کاربری ویندوز و ذخیره ســازی اطلاعات دارد.از ســوی دیگر 
با پیشــرفت روزافزون فناوری و اســتفاده گســترده از اینترنت، کاربران با 
تعداد زیادی از تهدیدات امنیتی روبرو هســتند که ممکن اســت به صورت 
مستقیم یا غیرمستقیم به داده ها، سخت افزار و امنیت سیستم عامل ویندوز 
آن ها آســیب برسانند.در این راستا کارشناسان برای جلوگیری از دسترسی 
اپلیکیشن ها به ابزارهای جاسوسی و حفظ حریم خصوصی در ویندوز اقدامات 
گوناگونی را برای انجام پیشــنهاد می کنند. برای این کار لازم است کاربران 
به بخش( Settings تنظیمات)و ســپس به Privacy )حریم خصوصی( بروند 
و تنظیمات مربوط به دسترســی های میکروفن، دوربین، موقعیت مکانی و 
سایر موارد را بررسی کنند و می توانید دسترسی اپلیکیشن ها به این ابزارها 
را محدود کنند.در این بخش از تنظیمات ویندوز می توانید دسترســی های 
اپلیکیشن ها به موارد زیر را مدیریت کنید؛ دوربین: می توانید تعیین کنید 
کدام اپلیکیشن ها به دوربین دسترســی داشته باشند. میکروفن: می توانید 
تعیین کنید کدام اپلیکیشــن ها به میکروفن دسترســی داشــته باشــند. 
موقعیت مکانی: می توانید تعیین کنید کدام اپلیکیشن ها بتوانند به موقعیت 
مکانی شــما دسترسی پیدا کنند.اعلانات: می توانید مدیریت کنید که کدام 
اپلیکیشن ها اجازه ارسال اعلان داشته باشند. سایر موارد: می توانید دسترسی 
به اطلاعات حســاب کاربری، مخاطبین و تقویم خود را نیز مدیریت کنید. 
تنظیمــات هر بخش: هرکدام از این بخش ها را بازکرده و گزینه های موجود 
را بررســی کنید.  همچنین شما می توانید با استفاده از سوئیچ های موجود، 
دسترســی اپلیکیشن ها را فعال یا غیرفعال کنید.در همین رابطه، علی اصغر 
زارعی-مدرس دانشــگاه و کارشناس ارشد مدیریت سیستم های اطلاعاتی- 
مهندســی فناوری و اطلاعات- در گفت و گو با ایسنا دراین باره توضیح داد: 
مدیریت مجوزها در ویندوز به شــما این امکان را می دهد بر روی اطلاعاتی 
که اپلیکیشن ها به آن دسترســی دارند کنترل دقیقی داشته باشید. در هر 
اپلیکیشن، به دنبال گزینه هایی برای مدیریت مجوزها باشید. مثلًا می توانید 
در مورد اپلیکیشن هایی که به اطلاعات حساس شما نیاز ندارند، مجوزهای 
دسترســی را لغو کنید. پس از انتخاب مجوز، فهرســتی از اپلیکیشن هایی 
که به آن مجوز دسترســی دارند، نمایش داده می شــود.وی افزود: برای هر 
اپلیکیشن، می توانید با استفاده از سوئیچ های موجود، دسترسی آن اپلیکیشن 
به اطلاعات حساس را فعال یا غیرفعال کنید. اگر اپلیکیشنی وجود دارد که 
به نظر شــما نیازی به دسترسی به اطلاعات خاصی ندارد، می توانید سوئیچ 
مربوط به آن را خاموش کنید.  زارعی در ادامه صحبت هایش گفت: همچنین 
اســتفاده از نرم افزارهای امنیتی و آنتی ویروس به معنای نصب و استفاده از 
برنامه هایی اســت که به منظور حفاظت از سیستم عامل و اطلاعات شخصی 
شــما در برابر تهدیدات سایبری طراحی شــده اند. این نرم افزارها می توانند 
شامل ویژگی های مختلفی باشــند که به شناسایی، مسدود کردن و حذف 
نرم افزارهای مخرب )مانند ویروس ها، تروجان ها، نرم افزارهای جاسوســی و 
دیگر تهدیدات( کمک می کنند.  به گفته این کارشــناس حوزه ارتباطات و 
فناوری اطلاعات به روزرسانی سیستم عامل به معنای نصب آخرین نسخه ها 
و اصلاحات ارائه شــده برای ویندوز و نرم افزارهای نصب شده است که این به 
روز رســانی ها معمولا شامل اصلاحات امنیتی، بهبود عملکرد، ویژگی های 
جدید و سازگاری با ســخت افزار و نرم افزار جدید می شود.وی تشریح کرد: 
غیرفعال کردن ویژگی های غیرضــروری مانند خدمات موقعیت در ویندوز 
به معنای خاموش کردن تنظیمات خاصی اســت که ممکن است به حریم 
خصوصی شما آسیب بزند یا منابع سیستم را مصرف کند.علاوه بر موارد گفته 
شــده فایروال )Firewall( یک ابزار امنیتی است که به شما کمک می کند تا 
ترافیک شبکه را کنترل کنید و از دسترسی غیرمجاز به سیستم یا شبکه خود 
جلوگیری کنید. این ابزار می تواند به صورت نرم افزاری )مثل فایروال ویندوز 
یا فایروال های شخص ثالث( یا سخت افزاری )مثل روترها( عمل کند.از سوی 
دیگر نظارت بر فعالیت ها برای جلوگیری از دسترسی اپلیکیشن ها به ابزارهای 
جاسوسی و حفظ حریم خصوصی در ویندوز می تواند موثر باشد. در واقع این 
کار به کاربر کمک می کند تا فعالیت های مشکوک را شناسایی کند، عملکرد 
شبکه را بهبود ببخشد و از امنیت دستگاه های خود محافظت کند. برای این 
منظور می توان از نرم افزارهای نظارتی استفاده کرد. این نرم افزارها معمولاً به 
کاربر امکان می دهند تا فعالیت های شــبکه را رصد کند و اطلاعات دقیقی 
درباره برنامه ها و دستگاه هایی که به اینترنت متصل می شوند، دریافت کند.  
کارشناســان بر این باورند شناسایی تهدیدات امنیتی، بهینه سازی عملکرد 
شــبکه، مدیریت منابع،  گزارش دهی برخی از مهم ترین مزایای نظارت بر 
فعالیت های شبکه هستند و با رعایت این نکات، کاربران می توانند امنیت و 

حریم خصوصی خود را در ویندوز افزایش دهند. 

صرفه جویی ۱ میلیارد دلاری با 
بازسازی قطعات نیروگاهی

مدیرعامل شرکت قطعات توربین شهریار گفت: دانش و توانایی متخصصان 
ایرانــی برای بازســازی قطعــات داغ نیروگاهی در ایــن مجموعه موجب 
صرفه جویی ارزی یک میلیارد دلاری از زمان تاســیس این شرکت تاکنون 
شــده است.به گزارش ایسنا، اصغر حکیمی در نشست خبری با بیان اینکه 
خدماتی که ارائه شــده مانع وابستگی به خارج از کشور و خروج میلیون ها 
دلار ارز از کشور شده است، اظهار کرد: این مجموعه سالانه قادر به ساخت 
و بازسازی ۸۰۰ معادل  ســت یعنی حدود ۵۰ توربین نیروگاهی که انجام 
این اقدامات موجب صرفه جویی ارزی ســالانه ۸۰ میلیون دلار برای کشور 
شده است.وی با بیان اینکه تاکنون با باسازی و ساخت ۱۱ هزار معادل ست 
قطعــات نیروگاهی باعث صرفه جویی ارزی بالغ بر یک میلیارد دلار شــده 
است، گفت: انجام خدمات این شرکت برای کشورهای همسایه از جمله در 
عراق و ســوریه باعث ارزآوری چهار میلیون دلاری برای کشور شده است.

مدیرعامل شرکت قطعات توربین شهریار با اشاره به سیر صعودی خدمات 
ارائه شده از سوی این شــرکت، تاکید کرد: این مجموعه خدمت رسانی به 
نیروگاه ها را با تولید ســالانه ۵۳ معادل ســت قطعات نیروگاهی آغاز کرده 
بود و طی سال های اخیر تولید خود را به بیش از ۱۲ برابر رسانده است؛ به 
نحوی که در ســال گذشته این رقم به عدد ۶۷۰ معادل ست رسیده است.

حکیمی با بیان اینکه  در زمینه ساخت قطعات نیروگاهی و ملزومات یدکی 
پیشــرفت های چشمگیری محقق شده است، اظهار کرد: این مجموعه طی 
سال های اخیر در کنار افزایش سهم بازار داخلی در حوزه نیروگاهی در پی 
گسترش خدمات خود از نیروگاه ها به شرکت های نفت و گاز و پتروشیمی و 
ورود به بازار کشورهای همسایه برآمده است.وی با بیان اینکه این شرکت در 
حوزه بازسازی و ساخت انواع قطعات نیروگاهی، بازسازی و ساخت یاتاقان، 
ساخت انواع بسکت های ســرد، گرم و میانی نیروگاهی مشغول به فعالیت 
اســت، گفت: این مجموعه از جمله شــرکت های انگشت شمار جهانی در 
زمینه بازســازی قطعات داغ نیروگاه های گازی بوده که در این خصوص از 

تکنولوژی های روز دنیا بهره مند است.

اداره پایش بازار ارز بانک مرکزی اعلام کرد: دیروز )در روز نخست فروش ارز( ۴۹ هزار و ۲۰۰ نفر دینار مورد نیاز خود را برای سفر اربعین 
خریداری کردند.به گزارش خبرگزاری مهر، اداره پایش بازار ارز بانک مرکزی اعلام کرد: دیروز، ۹۸ درصد زائران، نام نویسی و خرید ارز را 
از طریق سکوهای فضای مجازی انجام دادند.امسال، نرم افزارهای کاربردی بله، روبیکا، آیگپ، سپینو و وبگاه بانک های تجارت و ملت ارز 
اربعین را به صورت غیرحضوری می فروشند. پس از ثبت نام و واریز وجه، زائران باید در موعد مقرر برای تحویل ارز به شعبه انتخاب شده 
مراجعه کنند.عرضه ارز اربعین امسال در بیش از ۳ هزار شعبه و باجه هفت بانک عامل در مناطق شهری و روستایی کشور عرضه می شود 
که این فروش تا پایان روز ســوم شــهریور ۱۴۰۳ ادامه دارد. زائران بالای ۵ سال، می توانند این ارز را حداکثر به مبلغ دویست هزار دینار 
عراق، و به نرخ فروش اســکناس مرکز مبادله ارز و طلای ایران )ETS( خریداری کنند.گفتنی است، سرپرستان خانوار می توانند به منظور 
خرید ارز اربعین اعضای خانواده خود )همسر و فرزندان( با در دست داشتن کلیه مدارک هویتی خود و اعضای خانواده به شعب آن بانک 
مراجعه نمایند. عدم حضور سایر اعضای خانواده در شعب فروش ارز بلامانع بوده و سرپرست خانوار می تواند با کارت بانکی خود نسبت به 

خرید ارز برای اعضای خانواده خود اقدام کند.

سمنان- نماینده ولی فقیه در استان سمنان این استان را در زمره کم بارش ترین نقاط کشور دانست و گفت: در صورت تداوم شرایط فعلی، 
حیات استان در معرض خطر جدی قرار خواهد گرفت.به گزارش خبرنگار مهر، حجت الاسلام مرتضی مطیعی در دیدار با جمعی از بازاریان 
سمنان همزمان با شامگاه دوشنبه در دفتر خود ضمن اشاره به کم آبی در کشورمان، تاکید کرد: در حالی که کشورهای حاشیه دریای خزر در 
حال استفاده از این آب هستند، چرا باید خودمان را از آن محروم کنیم؟وی با بیان اینکه استان سمنان جزو کم بارش ترین استان های کشور 
است هشدار داد: در صورت تداوم شرایط فعلی، حیات استان در معرض خطر جدی قرار خواهد گرفت چراکه سفره های آب زیرزمینی نیز در 

حال خشک شدن هستند.نماینده ولی فقیه در استان سمنان به دغدغه بازاریان برای استفاده از مدیران بومی در استان اشاره کرد و گفت: توقع این است که مدیران از بین نیروهای تمام 
استان و مدیران شهرستان ها از بین نیروهای هر شهرستان انتخاب شوند.مطیعی با بیان اینکه استان سمنان از منابع انسانی توانمند، پاکدست و دارای انگیزه برخوردار است اظهار کرد: 
متأسفانه گاهی خود ما قدردان مدیران و چهره های کارآمد و بومی استان نیستیم و فرصت خدمت به مردم را از این افراد سلب می کنیم.وی خواستار توجه به ظرفیت های درون استان 

سمنان شد و گفت: در برخی ادوار حتی آهنگرِ تجهیزاتِ مورد نیاز شهرداری ها از خارج استان تأمین می شد که این گونه کارها جفا در حق مردم است.

نماینده ولی فقیه در استان سمنان:۹۸ درصد متقاضیان ارز اربعین را غیرحضوری خریدند

حیات استان سمنان در معرض خطر جدی قرار دارد

بورس امروز را هم با ریزش شروع کرد

نفت در دور کاهش قیمت افتاد
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حل یک چالش بحرانی؛

آب خشک آتش باتری های لیتیوم 
یونی را خاموش می کند

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

تهران در ذهن!!

ازهر دری خبری !!

فورد موستانگ سوپر کبرا جت با پیشرانه برقی و قدرت 1800 اسب بخار رونمایی شد

فورد آمریکا از خودروی مخصوص درگ موستانگ سوپر کبرا جت ۱۸۰۰ رونمایی کرد. همان طور که نام خودرو نیز نشان می دهد، هیولای درگ فورد ۱۸۰۰ اسب بخار قدرت 

دارد و می تواند رکوردهای جدیدی را ثبت کند. در سال ۲۰۲۰ و بحبوحه همه گیری کرونا فورد مقداری هیجان برقی را به دنیای مسابقات درگ تزریق کرد. بله درباره موستانگ 

کبرا جت ۱۴۰۰ صحبت می کنیم که یک پروتوتایپ مسابقه ای درگ با دو پیشرانه برقی و طراحی دیفرانسیل عقب بود. اگرچه در نام این خودرو از عدد ۱۴۰۰ استفاده شده 

بود اما قدرت واقعی آن به ۱۵۰۲ اسب بخار می رسید. کبرا جت ۱۴۰۰ توانست رکورد NHRA جدیدی را برای خودروی درگ برقی ثبت کرده و مسافت ۴۰۰ متر را در ۸.۱۲۸ 

ثانیه و با سرعت ۲۷۶.۷ کیلومتر در ساعت طی کند. حالا شما را با موستانگ کبرا جت ۱۸۰۰ آشنا می کنیم که نسخه ای ارتقا یافته از نسخه قبلی بوده اما متأسفانه خبری از آن 

در مسابقات نخواهد بود. البته فورد می گوید در آینده نزدیک به دنبال شکستن رکورد خودش خواهد بود و از آنجایی که کبرا جت جدید ۱۸۰۰ اسب بخار قدرت تولید می کند 

بنابراین به احتمال زیاد شاهد ثبت رکورد جدیدی خواهیم بود.

واکنش گریزمان به حضور ام باپه در رئال مادرید

پیشنهاد

چهره روز

کتاب همسایه ها

داستین هافمن 
داستین هافمن هنرپیشــه آمریکایی در سال ۱۹۳۷ 
در شــهر لس آنجلس متولد شــد و توانست در سال 
۱۹۶۷ وارد صنعت بی پایان ســینما شــود. داستین 
هافمن را احتمالا خیلی هــا به خاطر نقش آفرینی او 
در فیلــم پایپون به خاطر دارند ولی فیلم های دیگری 
از او هستند که می توانند به عنوان بهترین فیلم های 
داستین هافمن خطاب شــوند. فیلم هایی مانند مرد 
بارانی در ســال ۱۹۸۹ و کریمر علیه کریمر در سال 
۱۹۸۰ که داســتین هافمن به دلیــل حضور در این 
فیلم ها توانست جایزه اسکار در بخش بهترین بازیگر 
نقش اصلی مرد را کسب کند. هافمن چهار بار دیگر 
نیز نامزد کســب این جایزه شده بود که غیر از آن دو 
بار دســتش از این جایزه کوتاه ماند. هافمن در سال 
۲۰۱۳ به دلیل ابتلا به ســرطان زیر تیغ جراحی رفت که خوشــبختانه حال او امروزه خوب و مساعد است. به 
عقیده بسیاری از منتقدین سینمایی، داستین هافمن درکنار رابرت دنیرو، آل پاچینو و جک نیکلسون بزرگان 
بازیگری در سینمای مدرن به شمار می روند. هافمن در ۱۹۶۷ به لطف بازی در »فارغ التحصیل« به کارگردانی 
مایک نیکولز، که یکی از فیلم های نمادین سینمای آمریکا است، یک شبه ستاره شد و برای اولین بار نامزد اسکار 
بهترین بازیگر مرد شــد. فارغ التحصیل، فیلمی پیش رو و اثرگذار بود که هافمن ۳۰ ســاله در آن نقش جوانی 
احساســاتی و سربه هوا به نام بن برادوک را بازی می کرد که پس از فارغ التحصیلی از دانشگاه، به اصرار خانواده 
متمول و اعیانش وادار به ازدواج می شود. تصمیمی که سرانجام به اتفاقی مضحک اما جسورانه و موفقیت آمیز 
ختم می شود. فارغ التحصیل، پرفروش ترین فیلم سال شد و امروز، بیست ویکمین فیلم پرفروش تاریخ سینما با 
در نظر گرفتن نرخ تورم شناخته می شود. هافمن در ۱۹۶۹ در »کابوی نیمه شب« ساختهٔ ستودهٔ جان شلزینجر 
بازی کرد. این فیلم داستان زندگی دو جوان بی کس وکار را روایت می کند که یکی از شهرستان به شهر آمده و 
دیگری بی نوایی است که در همان شهر زندگی می کند. نقش هافمن در این فیلم، همین بی نوای کارتن خواب 
به نام راتسو ریتسو است. او در این فیلم نیز خوش درخشید و بار دیگر کاندیدای دریافت اسکار بهترین بازیگر 
مرد شد. پس از دو فیلم موفق فارغ التحصیل و کابوی نیمه شب، هافمن در جان و ماری ساخته پیتر ییتس بازی 
کرد. غاز دهه هفتاد برای هافمن بسیار طلایی بود و او این روند را تا پایان آن دهه با موفقیت ادامه داد. او که با 
سه سال سابقه در سینما به همه خواسته هایش جز اسکار رسیده بود، در ۱۹۷۰ در »بزرگ مرد کوچک« ساختهٔ 

آرتور پن، نقش جک کراب را با مهارت بازی کرد. این فیلم، هفتمین فیلم پرفروش آن سال شد.

فرهنگ

مجله »سوره سیمرغ« به عنوان ضمیمه ماهنامه سوره درباره 
هنر و روایت بومی انقلاب اســلامی منتشــر شــد.به گزارش 
خبرنگار مهر، مجله »سوره سیمرغ« به عنوان ضمیمه ماهنامه 
سوره درباره هنر و روایت بومی انقلاب اسلامی و در بخش های 
تجربه، روایت، راهبرد، ایده و داســتان به تازگی منتشر شده و 
روی پیشخان مطبوعات آمده است.در اهمیت رأی و رؤیت رؤیا 
از مطالب منتشره بخش سرمقاله، این نهضت »ثبت و تدوین« 
است، نه »روایت«! و مصائب نقد درام از مطالب منتشره بخش 
بازخورد به شمار می رود.در بخش تجربه این مجله مطالبی با 
عناوین از مردم به بوم، از بوم به امام؛ نوحه ســرای حماســی؛ 
قطب سازی، قربانی تمرکزگرایی و عوام فریبی؛ عزاداری بومی، 
از اتمســفر تا ادب؛ کوچک، زیباست؛ فاطیمه کوچک، سلول 
بنیادین حسینیه اعظم؛ از تولید تا تماشا در ابودبس؛ سری به 
حسینیه باصفای علویان؛ نگاهم به کلنل میهنی بود؛ همدلی 
به روایت نقاشــی دیواری؛ دید و بازدید هنری، پادزهر هژمونی رســانه ای؛ هم نشینی شعر و تصویر و نوا؛ روایت 
قهرمان به نقل نوجوان؛ اینجا گیلان حسین بن علی )ع(؛ و تکیه بر چند نسل هنرمند حسینی منتشر شده اند.
معجزه با دســت های خالی؛ یکی از یک ها؛ انتهای جریان عاشقی؛ بالا و پایین های زندگی پدر بسیجی؛ حماسه 
زیبا؛ فرماندهی یک خانه - پایگاه؛ کلاه پهلوی باب ســرم نیست؛ مردم همه راوی بودند؛ قلعه، قهرمان، غرقگی؛ 
دیدار با زکی خان در لشــکر اشقیا؛ رنگ زیبای مرگ؛ برای مردمی ترین کنش فرهنگی خود اتکا در تاریخ ملی؛ 
پای پیاده، پای کار پیشرفت پژوهی؛ نهضت روایت در مدارس فرانسه مطالب بخش روایت مجله پیش رو هستند.
در بخش راهبرد هم مطالب هم هنرپروری، هم جهادگری؛ تا مدیر فرهنگی چقدر بفهمد؛ واکنش به روز هم ایده 
راهبردی می خواهد هم بیان هنری؛ بی تاب شدیم؛ غزه - غزه؛ اگر اول نگوییم به جای اگر نگوییم؛ روایتی شهری 
از شهید غیریت؛ ابتهاج در التهاب؛ آواربرداری از تصویر متروپل و عبور از اعداد، خلاقیت در امداد و در بخش ایده 
مطالبی با عناوینی همچون دیپلماســی قومی بلوچ؛ سرمشق حماسه نگاری؛ حماسه، حکمت، هویت؛ نه به هنر 
آئینی خنثی؛ راوی مستقل، روایت استقلال و در بخش داستان مطالبی با عناوینی همچون دختران جنگل؛ گور 

سفید؛ برگ های درخت گردوی عزیز چاپ شده اند.

»سوره سیمرغ« درباره هنر و روایت بومی 
انقلاب اسلامی منتشر شد
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ر  پرده ی اول، محمود تک تک پرسوناژها را رنگ امیزی می د
کند و ارتباطات آن ها را با خالد شکل می دهد. در انتهای 
پرده ی اول، خالد که در ابتدا ی داستان یک نوجوان خام 
و درگیر مســایل دوران بلوغ بــوده، کم کم به یک مبارز 
سیاسی تبدیل میشــه و فعالیت هایش او را راهی زندان 
میکند. پرده ی دوم داســتان در زندان با شــکل گیری 
شــخصیت های جدید، روایت می شود.داســتان کتاب 
همســایه ها در زمان ملی شدن صنعت نفت و به قدرت 
رســیدن مصدق در اهواز اتفاق می افتد و به خوبی این 
واقعــه ی تاریخی را در کنار دیگر اجزای کتاب به تصویر 
می کشــد.احمد محمود پس از کودتای ۲۸ مرداد سال 
۱۳۳۲ بازداشــت شد و به علت این که با حکومت پهلوی 
همــکاری نکرد و توبه نامه هم امضا نکرد، مدت زیادی را 
در زندان به سر برد. پس می توان نتیجه گرفت که بخش عظیمی از اتفاقاتی که در همسایه ها به تصویر 
کشیده شده شرح مبارزات سیاسی خودش است.این کتاب اولین رمان محمود است. با این حال او توانست 
در همین ابتدا ســبک و سیاق نگارشش را به مخاطب بنمایاند. شیوه ای که تمام مشخصات ریالیسم را 
در خود گنجانده است و به خوبی تار و پود سیاسی، اجتماعی، تاریخی اهواز به عنوان سمبلی از ایران ان 
زمان را به تصویر کشیده است . نمی خواستم  معرفی این کتاب را بنویسم! نوشتن از کتاب همسایه ها به 
معنی این بود که من باید از دنیایی که احمد محمود خلقش کرده بود بیرون بیام و من نمی خواستم که 
اینجوری بشه. این اولین کتابی بود که از احمد محمود میخوندم. و باید بگم دارم میرم که بقیه ی آثارش 
رو بخونم. مدام خودم رو ســرزنش میکنم که چی شــد زودتر سراغ آثارش نرفتم؟ محمود تو همسایه ها 
براتون یه دنیا ترسیم میکنه با تمام جزییات، کوچکترین و ریزترین جزییاتی که به چشم هر کسی نمیاد. 
و بعد شما رو وارد این دنیا میکنه تا با صدها شخصیت این کتاب اشنا بشید. محمود تو همسایه ها براتون 
یه دنیا ترسیم میکنه با تمام جزییات، کوچکترین و ریزترین جزییاتی که به چشم هر کسی نمیاد. و بعد 

شما رو وارد این دنیا میکنه تا با صدها شخصیت این کتاب اشنا بشید.

بهترین گلزن تاریخ باشگاه اتلتیکو مادرید به حضور کیلیان ام باپه در رئال مادرید واکنش نشان داد.به گزارش ایسنا، به نظر می رسد که حضور کیلیان ام باپه در 
رئال مادرید قطعی شده است و به زودی این انتقال بزرگ رسانه ای خواهد شد.ام باپه بعد از ۷ سال حضور در پاری سن ژرمن حاضر به تمدید قراردادش با این 
تیم فرانسوی نشد تا رئال بتواند او را به صورت مجانی در تابستان پیش رو جذب کند.به نوشته لوموند، آنتوان گریزمان ستاره محبوب اتلتیکو مادرید به حضور ام 
باپه در رئال مادرید واکنش نشــان داد و گفت: ام باپه با اســتقبال بسیار خوبی در اسپانیا مواجه خواهد شد. خوشحال خواهم شد که با او رقابت کنم. او می تواند 
روزهای خوبی را در رئال تجربه کند.گریزمان درباره حضور در بازی های المپیک ۲۰۲۴ گفت: فعلا چیزی قطعی نشده است. باید با باشگاه اتلتیکو مادرید صحبت 
کنم تا بدانم که آیا اجازه حضور را به من می دهند یا خیر. من توانایی های بدنی ام را می دانم چرا که با بهترین کادر پزشکی در حال کار کردن هستم. به نظرم 

حضور در المپیک مشکلی ایجاد نخواهد کرد.

محققان ماده ای به نام آب خشــک را برای خاموش کردن موثر باتری های لیتیوم 
یونی به کارگرفتند.به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از اینترســتینگ انجینرینگ، 
باتری های لیتیوم یونی به دلیل تراکم انرژی و ماندگاری شــان به طور گسترده در 
دستگاه های مختلفی مانند وسایل نقلیه و ابزارهای ذخیره انرژی به کار می روند. با 
این وجود نگرانی های ایمنی درباره ریسک آتش سوزی ناشی از اختلالات حرارتی 
تشدید شده است.چالش مذکور در سال های اخیر توجهات زیادی را به خود جلب 
کرده اســت. از آنجا که باتری های لیتیوم یونی در صنایع مختلفی به کار می روند، 
کنترل خطرات ایمنی همچنان برای محققان و تولید کنندگان حیاتی اســت. در 
همین راستا گروهی از محققان چینی از آب خشک )DW( استفاده کردند. DW ماده 
ای انبوه در آب مایع و یک عنصر احتمالی برای خاموش کردن آتش ســوزی باتری 
 Civil Aviation( های لیتیوم یونی است.به گفته تیم محققان دانشگاه هوانوردی چین
University of China( ساختار »هسته-پوسته« خاص آب خشک و پراکندگی آن به 

عنوان یک پودر خشک مزایای قابل توجهی دارد. این ماده ولتاژ شکست الکتریکی 
بالایی را نشــان می دهد و بر مشــکل رســانایی مرتبط با آب مایع غلبه می کند.

جزییات این تحقیق در ژونال انرژی اســتوریج منتشر شده است. براساس تحقیق 
مذکور دلیل خراب شدن باتری های لیتیوم یونی بیشتر اوقات به دلیل فشار گرمایی، 
الکتریکی یا مکانیکی است که به افزایش دمای داخلی باتری و در برخی موارد فرار 
حرارتی )TR(منجر می شود. TR ریسک انبساط، نشتی ، آتش سوزی یا حتی انفجار 
باتری را در بردارد.روش های خاموش کردن آتش شــامل از بین بردن انرژی باتری 
و حتی کاهش دما و مهار واکنش های گرمازا می شــود.در پژوهش های پیشــین 
عوامل مختلف خاموش کردن آتش همراه آب و C۶F-Ketone به دلیل تاثیرات خنک 
کنندگی موادی نوید بخش هســتند. اما هزینه بــالایC۶F-Ketone و نگرانی هایی 
درباره تاثیر آن بر محیط زیست مانع استفاده گسترده آن است.آب به دلیل ظرفیت 
حرارتی بالا و راحتی دسترســی به آن، یک گزینه محبوب در این زمینه است. مه 
آب که شــامل قطرات ریز این ماده است، درسرکوبTR و آتش سوزی باتری های 
لیتیوم یونی کارآمد بوده اند. با این وجود به گفته محققان روش های مبتنی برآب 
با چالش رسانایی روبرو هستند زیرا به اتصالی برق منجر می شوند.اما آب خشک به 
دلیل ساختار پوسته- هسته ای شکل با آب محتوی بالا یک راه حل نوین به حساب 
می آید. ویژگی های یگانه آب خشک قابلیت های خنک کنندگی مایع و پراکندگی 
جامد مانند دارد و به همین دلیل گزینه ای ایده آل برای خاموش کردن آتش سوزی 
باتری های لیتیوم یونی است.پژوهشــگران در آزمایش های خود نمونه هایی از آب 
خشک را با میزان آب با محتوای متفاوت به کار بردند تا قابلیت های خنک کنندگی 

و ایمنی الکتریکی آنها را بسنجند.

کنگره آمریکا کارگروه ویژه 
هوش مصنوعی ایجاد می کند

رهبران نمایندگان مجلس آمریکا یک کارگروه ویژه برای بررســی قوانین احتمالی 
جهت برطرف کردن نگرانی های مرتبط با هوش مصنوعی ایجاد می کنند.به گزارش 
خبرگزاری مهر به نقل از رویترز، تلاش های کنگره برای تصویب قانونی برای هوش 
مصنوعی با وجود پیشــنهادات حقوقی متعدد و گردهمایی های رده بالا در ســال 
گذشــته میلادی با مانع روبرو شد.مایک جانسون یکی از نمایندگان جمهوری خواه 
و حکیــم جفریز رهبر نمایندگان دموکرات کنگره آمریکا اعلام کردند کارگروه ویژه 
مذکور مســئولیت تهیه گزارشی جامع و کامل را دارد و باید اقدامات متناسب برای 
محافظت از ملت در مقابل تهدیدهای فعلی و نوظهور را در نظر بگیرد.گزارش کارگروه 
ویژه کنگره آمریکا شــامل دستورالعمل اصولی، توصیه هایی برای چشم انداز پیش 
رو و پیشــنهادات سیاســت گذاری دو جانبه با همکاری کمیته ها خواهد بود.جی 
اوبرنولت رییس این کارگروه ۲۴ نفره خواهد بود. به گفته او گزارش آنها استانداردهای 
رگولاتوری و اقدامات ملزوم از سوی کنگره برای محافظت از شهروندان و پشتیبانی 
از ادامه سرمایه گذاری و نوآوری در هوش مصنوعی را نشان می دهد.هوش مصنوعی 
مولد که قادر به تولید متن، عکس و ویدئو اســت، هیجان زیادی در بازار ایجاد کرده 
است. این درحالی است که کارشناســان بیم دارند فناوری مذکور به منسوخ شدن 
برخی مشــاغل، اختلال در انتخابات و احتمالا غلبه بر انسان منجر شود و پیامدهای 
فاجعه باری داشته باشد.پس از آنکه در ماه ژانویه تماس های رباتیکی با دیپ فیک 
جوبایدن از شــهروندان یک ایالت آمریکایی خواست در انتخابات به وی رای ندهند، 
چالش هوش مصنوعــی بیش از پیش مورد توجه قرار گرفت. پــس از این رویداد، 
کمیسیون فدرال ارتباطات آمریکا در ماه جاری میلادی)فوریه(برقراری تماس با 

صداهای تولید شده با هوش مصنوعی را غیرقانونی اعلام کرد.

روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی، صبح ایران
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قائم مقام بنیاد ملی نخبگان گفت: در نامه ای به شورای پول و اعتبار 
پیشــنهاد دادم مبلغ وام ودیعه مســکن به یک میلیارد تومان و وام 
خرید مســکن نیز به ۳ میلیارد تومان افزایش یابد.سید سلمان سید 
افقهی در گفت وگو با خبرنگار مهر، درباره آخرین وضعیت وام خرید 
و ودیعه مســکن نخبگان اظهار کرد: در حال حاضر وام خرید مسکن 
نخبگان یک میلیارد تومان و وام ودیعه مســکن ۳۰۰ میلیون تومان 
است اما با توجه به اینکه در شرایط حال حاضر کسی نمی تواند با یک 
میلیارد تومان خانه بخرد، در نامه ای به شورای پول و اعتبار پیشنهاد 
دادم مبلغ وام ودیعه مسکن به یک میلیارد تومان و وام خرید مسکن 
نیز به ۳ میلیارد تومــان افزایش یابد.قائم مقام بنیاد ملی نخبگان با 
اشــاره به اینکه سال گذشته در هیأت امنای بنیاد ملی نخبگان تهیه 
۱۰۰۰ واحد مسکونی برای نخبگان مصوب شد، افزود: تأمین اعتبار 
این طرح به سازمان برنامه موکول شده اما این سازمان متأسفانه علی 
رغم پیگیری هایی که انجام شــده، هنوز هیچ اعتباری را به این کار 
اختصاص نداده اســت.بیمه تکمیلی نخبگان در راه اســت قائم مقام 
بنیاد ملی نخبگان از طــرح جدید بنیاد برای بیمه تکمیلی نخبگان 
هزار نفر از نخبگان خبر داد و گفت: یکی از برنامه هایی که در دستور 
کار بنیاد ملی نخبگان قرار دارد بحث بیمه تکمیلی این عزیزان است 
که پیشنهاد دادم بالاترین تعهدات بیمه ای برای نخبگان در نظر گرفته 
شــود که برای هر فرد تقریباً در ماه یک میلیون و ۲۰۰ هزار تومان 

و در سال برای هزار نفر، ۱۲ هزار میلیارد تومان باید پرداخت کنیم.
بیمه هزار نخبه با بالاترین تعهدات بیمه ای قطعی شد وی ادامه داد: 
البته به من گفته شد تعهدات بیمه ای کم شود تا افراد بیشتری تحت 
پوشش بیمه قرار بگیرند که بنده پاسخ دادم یا کسی را بیمه نمی کنیم 
یا اگر این کار را انجام می دهیم، باید بهترین شــرایط را فراهم کنیم. 
در حــال حاضر بیمه تکمیلی برای هزار نفر از نخبگان قطعی شــده 
ولی اجرای چنین طرح هایی به تأمین اعتبار گره خورده است. بودجه 
۱۴۰۲ بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق شــده است!ســید افقهی با بیان 
اینکه بودجه بنیاد در سال ۱۴۰۲ تاکنون تنها ۲۵ درصد محقق شده 
و این موضوع باعث شــده که در برنامه ها و حمایت هایمان با مشکل 
مواجه شــویم، تصریح کرد: ما تحت فشار هستیم و از دوستان بارها 
هم پیگیری کردیم.وی ادامه داد: با توجه به اینکه رئیس بنیاد، معاون 
علمی رئیس جمهور است، متأسفانه این درکِ اشتباه وجود دارد که 
ســازمان برنامه وقتی بودجه ای را برای معاونت لحاظ می کند، عنوان 
می کند که بودجه بنیاد هم در دل آن قرار گرفته در حالی که رئیس 
بنیاد با حفظ سمت، معاون علمی رئیس جمهور است.اولویت سازمان 
برنامه و بودجه نخبگان نیست قائم مقام بنیاد ملی نخبگان بیان کرد: 
بارها این را گفته ایم که دولتی که می خواهد چند میلیون مســکن 
بســازد برای هزار مسکن نخبگان نباید دچار مشکل باشد و البته هم 
نیســت، ولی مساله این اســت که اولویت عزیزان در سازمان برنامه 
و بودجه نخبگان نیســت. وقتی بودجه بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق 
شــده و از طرفی طرح مسکن نخبگان محقق نشده و طرح جذب در 
دستگاه های اجرایی به دلیل عدم تأمین اعتبار در برخی جاها مشکل 
اعتبار دارد، برداشت ما این است که نخبگان در اولویت قرار ندارند و 
طرح های مربوط به آنها اجرایی نمی شود. شعار نخبه پروری می دهیم 
امــا در عمل هیــچ کاری انجام نمی دهیم وی افــزود: مرتباً از نخبه 
پــروری، نخبه گزینی و نخبه گماری صحبت می کنیم اما هیچ اتفاق 
خاصی در عمل برای آنها رقم نمی خورد. در حال حاضر برای پیشبرد 
برنامه های جاری بنیاد با اعتبارات موجود، با مشکل مواجه هستیم و 
وضعیت نامطلوبی داریم. در صورتی که نسبت فایده به هزینه در حوزه 
نخبگان به شدت بالا اســت ولی ما این را در نظر نمی گیریم و بنده 

معتقدم متأسفانه تقسیم درست بودجه اتفاق نمیفتد.

پیشنهاد افزایش وام 
خرید مسکن نخبگان به 

۳ میلیارد

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

تهران !!

آیا نسخه جاده ای هایپرکار لمان پژو ۹X8 ساخته خواهد شد؟
یکی از خبرســازترین خودروهای چند سال اخیر مســابقات لمان را می توان پژو ۹X8 دانست. از همان زمان معرفی این خودرو 
شایعاتی درباره احتمال تولید نسخه جاده ای وجود داشت و حالا رئیس پژو به سؤالات دراین باره پاسخ داده است.زمانی که قوانین 
جدید مسابقات لمان برای اولین بار منتشر شد ابهاماتی درباره الزامی بودن یا نبودن تولید نسخه جاده ای از مدل های حاضر در 
پیســت به وجود آمد. همین امر باعث ایجاد شــایعاتی درباره تولید نسخه جاده ای از هایپرکار پژو ۹X8 شد اما چنین چیزی رخ 
نداد. البته به طور خلاصه باید گفت طبق قوانین مسابقات لمان تولید نسخه جاده ای از مدل های مسابقه ای الزامی نیست هرچند 

به نظر می رسد روزنه امیدی برای تولید ۹X8 با پلاک شخصی وجود داشته باشد.

گریزمان و کاسیمیرو در راه پیوستن به رونالدو؟
دو بازیکن بزرگ فوتبال اروپا با النصر به توافق دست پیدا کردند و راهی این تیم عربستانی خواهند شد.به گزارش ایسنا، علی الحربی، 
خبرنگار عربستانی اعلام کرد باشگاه النصر با آنتوان گریزمان، بهترین گلزنان تاریخ باشگاه اتلتیکومادرید، و کاسیمیرو، هافبک برزیلی 
منچستریونایتد، به توافق دست پیدا کرده است و این دو بازیکن در تابستان پیش رو پیراهن النصر را بر تن خواهند کرد.این خبرنگار 
عربستانی مدعی شد که هم گریزمان و هم کاسیمیرو موافقت خود را برای حضور در النصر اعلام کرده اند و توافقات نهایی صورت گرفته 
است.النصر در فصل جاری با درخشش کریستیانو رونالدو عملکرد بسیار خوبی از خود نشان داده است و هم در رقابت های لیگ عربستان 

و هم در لیگ قهرمانان آسیا از مدعیان اصلی قهرمانی است.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب ظلمات سپید
کتاب ظلمات سپید روایت سفرهای اکتشافی و ماجراجویی های 
باورنکردنــی هنــری ورزلــی )henry worsley( در قطب جنوب 
)جنوبگان( به روایت دیوید گرن اســت. روایت مبارزه و تلاشــی 
جسمی و روحی که گاه فراتر از توان بشر است. وسعت بی پایانی 
را تصور کنید که در آن نور خیره کننده ی منعکس شده از سطح 
برف چشــمانتان را می زند. با هربار تنفس ســوز سرمای منفی 
هشــتاد درجه را به شــش ها وارد می کنید و پیشروی با وجود 
بادی که هرلحظه شــما را به عقب می راند ســخت و ســخت تر 
می شــود. وزن ســورتمه و وســایلی که به همراه دارید چیزی 
حدود ۱۵۰ کیلوگرم است و آن ها را با یک  طناب به دور کمرتان 
بسته اید. کمی که پیش می روید تنها چشم انداز پیش رو چوب های 
اسکی تان است و  حالا باید شروع کنید به بالا رفتن از یک شیب 
بسیار تند ولی انگشتان دست و پایتان را حس نمی کنید. خسته 
و ناامیدید ولی ذهنتان به شــما نهیب می زند کمی دیگر پیش بروید چون برای رســیدن به قطب جنوب باید روزانه 
حدود ۱۳ کیلومتر در برف و بوران پیشــروی کنید. این بخشــی از شرح مصایب سفرهای جذاب و اعجاب انگیز هنری 
ورزلی، اکتشاف گر بزرگ قطب جنوب در کتاب ظلمات سپید بود. هنری که سابقه ی حضور در ارتش و تمرینات سخت 
و طاقت فرســا را داشت، تصمیم گرفت تا به تبعیت از اسطوره ی مجسم خود، ارنست شکلتون سفر اکتشافی بزرگی را 
ترتیب دهد. ارنست شکلتون که هنوز هم از او به عنوان مدیری مدبر یاد می کنند و در حوزه های مدیریت و برنامه ریزی 
الگوی بســیار موفقی است، در سال ۱۹۰8 برنامه ی اکتشاف نمرود را برنامه ریزی کرد و به همراه گروهش عازم قطب 
جنوب شد. او  در حالی که تنها ۱۷۰ کیلومتر با مقصد فاصله داشت به دلیل کمبود منابع غذایی و در خطر بودن جان 
افراد گروهش تصمیمی جســورانه گرفت و از راه آمده بازگشت. این شرح تلاش ناکام شکلتون و تصمیم شجاعانه اش، 
هنری جوان را که هنوز در مدرســه تحصیل می کرد و از طریق کتاب خاطرات سفر اکتشافی شکلتون با او آشنا شده 

بود، سخت تحت تاثیر قرار داد.

آدام سندلر
آدام ســندلر یکی از پردرآمدترین بازیگران هالیوود 
است. او کارنامه ی ســینمایی پرباری دارد، با اینکه 
بیشتر اوقات نقش یک مرد نسبتاً دیوانه اما مهربان 
را بازی کرده اســت. برخی شــاید فیلــم های او را 
کمدی هایی احمقانه بدانند، اما تماشاگران کماکان 
او را دوســت دارند. آدام در بروکلین، نیویورک در ۹ 
ســپتامبر سال ۱۹۶۶ زاده شــد، مادرش یک معلم 
مدرســه مهد کودک، و پدر او استنلی سندلر، یک 
مهندس برق بود، خانواده وی یهودی هســتند و از 
مهاجران یهودی روســی تبارند. او پس از نقل مکان 
در سن ۶ سالگی در منچســتر، نیوهمپشایر بزرگ 
شد، وی در دبیرستان مرکزی منچستر تحصیل کرد. 
سندلر از دانشگاه نیویورک، مدرسه هنر تیش در سال 
۱۹88 فارغ التحصیل شد. سندلر پس از حضور موفق 
در یک برنامه زنده تلویزیونی به نام saturday night live در چندین فیلم هالیوودی حضوری موفق داشــت 
به طوری که مجموع این فیلم ها فروشــی در حدود ۲ میلیارد دلار آمریکا داشــت.]۲برخی از آثار معروف 
سندلر عبارتند از:آقای دیدز )۲۰۰۲(، پنجاه قرار اول )۲۰۰۴(، کلیک )۲۰۰۶( و تو حریف زوهان نمی شی 
)۲۰۰8(، قصه های وقت خواب )۲۰۰8(؛ و هچنین فیلم پیکســل ها، پینه دوز، مخلوط اشاره کرد. کمدین، 
خواننده، فیلم نامه نویس و تهیه کننده آمریکایی است. او از سال ۱۹۹۰ تا ۱۹۹۵، قبل از بازی در فیلم های 
هالیوودی، یکی از بازیگران سریال Saturday Night Live بود که مجموعاً بیش از ۴ میلیارد دلار در گیشه به 
دست آورد. او در سال ۲۰۲۲ دارایی خالص تخمینی ۴8۰ میلیون دلاری داشت و قراردادی برای سه فیلم 

دیگر با نتفلیکس به ارزش بیش از ۳۵۰ میلیون دلار امضا کرد.]۱[

فرهنگ

نماینــدگان مجلس از محل منابع حاصل از عوارض صادراتی 
کلیــه مواد و محصولات معدنی، اعتبــارات لازم برای اجرای 
قانون جهش تولید دانش بنیان را پیش بینی کردند. به گزارش 
خبرنگار مهر، نمایندگان مجلس شــورای اسلامی در جلسه 
نوبت صبح امروز )سه شــنبه ســوم بهمن مــاه( و در جریان 
رســیدگی به گزارش کمیســیون تلفیق لایحه بودجه سال 
۱۴۰۳ در بخــش درآمدی، با بندهای الحاقی ۲ و ۳ تبصره ۶ 
این لایحه موافقت کردند. بند الحاقی ۲- وزارت امور اقتصاد و 
دارایی مکلف است نسبت به واریز کلیه منابع حاصل از عوارض 
صادراتی کلیه مواد و محصولات معدنی صنایع معدنی، فلزی و 
غیر فلزی، محصولات نفتی، گازی و پتروشیمی به صورت خام 
و نیمه خام به ردیف درآمدی شــماره ۱۱۰۵۲۰ مالیات موضوع بند )ز( تبصره ۶ قانون بودجه سال ۱۴۰۲ کل 
کشــور به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۵۱8 و حقوق ورودی ماشین آلات، تجهیزات و قطعات تولیدی، صنعتی، 
معدنی و کشــاورزی به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۴۱8 جدول شماره پنج این قانون اقدام نماید.میزان قطعی 
عوارض صادراتی و فهرست کالاهای مشمول ظرف ۲ ماه پس از ابلاغ این قانون به تصویب هیأت وزیران می رسد. 
کلیه منابع حاصله جهت اجرای قانون جهش تولید دانش بنیان به معاونت علمی و فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
ریاست جمهوری اختصاص می یابد به نحوی که معادل ۵۰ درصد از آن صرف افزایش صندوق نوآوری و شکوفایی 
شــود تا زمان تصویب فهرست کالاهای مشمول این بند، فهرست تصویب نامه هیأت وزیران، موضوع بند )ص( 
تبصره ۶ قانون بودجه ۱۴۰۱ مبنای اجرای این بند می باشد.سازمان برنامه و بودجه کشور مکلف است تخصیص 
ردیف هزینه ای بند را هر ماه به صورت یک دوازدهم صادر نماید. دبیرخانه شورای راهبردی فناوری ها و تولیدات 

دانش بنیان موظف است گزارش عملکرد این بند را هر ۶ ماه یک بار در اختیار مجلس قرار دهد. 

منابع مالی برای اجرای »قانون جهش تولید 
دانش بنیان« تعیین شد
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رئیس جمهور پیشــین آمریکا مراسم افتتاحیه بازی های المپیک ۲۰۲۴ را مایه شرمساری خواند.به گزارش ایسنا، دونالد ترامپ گفت: من فردی با فکر 
باز هستم اما کاری که آنها )در مراسم افتتاحیه( انجام دادند مایه شرمساری بود.پیشتر ژرارلد دارمانن، وزیر کشور فرانسه، صحنه های جنجالی مراسم 
افتتاحیه بازی ها المپیک را هنر و بیان آزادی خوانده بود. این در حالی است که پس از این مراسم کاربران شبکه های اجتماعی خشم و ناراحتی خود را 
نسبت به تفسیر تابلوی شام آخر با مشارکت نمایندگان جامعه LGBT  ابراز کردند. البته برگزارکنندگان بازی های المپیک پاریس می گویند که منظورشان 
بی احترامی به تابلوی »شام آخر« نبوده است.کمیته برگزاری بازی های المپیک نیز در بیانیه ای اعلام کرد هرگز قصد بی احترامی به هیچ گروه مذهبی 

را نداشته است.

ترامپ: کاری که در افتتاحیه المپیک کردند مایه شرمساری بود


	Page1
	page2
	Page3
	Page4

